
D V O U M Ě S Í Č N Í K  O B C E  Z E L E N E Č  Ř Í J E N  2 0 2 3

Milí zelenečští 
sousedé,
máme za sebou, co se akcí v naší obci 
týče, bohatý měsíc září. Osobně pova-
žuji všechny za velmi povedené a věřím, 
že ve stejném duchu budou pokračovat 
i ty další, které pro vás už nyní připravuje-
me. Teď už se ale ocitáme v klasickém 
podzimním sychravém počasí, které 
s sebou přináší nejen krásně zbarvené 
listí, ale také mokré, a tedy kluzké chod-
níky či silnice. My jsme na toto nebez-
pečí mysleli už koncem léta, a nechali 

jsme přechody nově vyznačit 
speciálním protiskluzným 
nátěrem. Během září jsme 
zajistili opravy místních ko-
munikací a asfaltové plochy 
ve sportovním areálu. Tím 

ale dění kolem komunikací 
nekončí. Největší akcí pod-

zimu v oblasti dopravy  je 
bezesporu oprava povr-
chu vozovky Čsl. armády 
v úseku od železničního 
přejezdu až ke kruhové-

mu objezdu na Šestajovice, která zača-
la před několika dny a přestože dočasně 
zatíží značnou část z vás, jsme za tento 
malý vyhraný boj opravdu rádi. Chtě-
lo by se mi říct - malý krok pro Krajskou 
správu a údržbu silnic Středočeského 
kraje, velký krok pro nás všechny, kteří po 
vozovce každý den jezdíme. Podařilo se 
nám po urputných jednáních prosadit 
tuto akci, nadále však budeme usilovat 
o opravu i dalších částí této hlavní silni-
ce. O vývoji se vždy včas dozvíte na na-
šich sociálních sítích a na nových webo-
vých stránkách. 

Co vás ale čeká v aktuálním čísle, které 
právě držíte v ruce? Hlavním tématem je 
tentokrát akční plán obce, tedy projekty 
v brzké budoucnosti, najdete zde také 
úspěchy zelenečských dětí a zajímavá 
je i reportáž se sběru odpadu. Já osob-
ně vám přeji příjemné čtení dalšího, již 
pátého vydání Zelenečského zpravoda-
je, buďte na sebe opatrní, a to jak jako 
chodci na chodnících, tak také jako řidi-
či za volanty svých vozidel. 

 Pavel Fajt

Akční plán obce str. 2

Nové webové 
stránky obce
Ve spolupráci s brněnskou firmou Ori-
gine, vítězem výběrového řízení na 
zhotovitele nových webových stránek, 
jsme vytvořili intuitivní, moderní web naší 
obce. Splňuje jak potřeby a požadav-
ky uživatelů, tak také standardy dnešní 
doby. Pečlivě jsme skládali jednotlivé 
podstránky webu tak, aby bylo pro uži-
vatele snadné najít rychle přesně to, co 
potřebuje, ale zároveň měl možnost ob-
jevit všechny další informace. Webové 
stránky jsou živý organismus, a tak práce 
s nimi a na nich nikdy nekončí. Postup-
ně budeme přidávat vlastní fotografie, 
neustále aktualizovat a doplňovat infor-
mace a také reagovat na chování uži-
vatelů na novém webu. Současně s no-
vými stránkami obce jsme také spustili 
rezervační systém REENIO, o kterém se 
můžete dočíst na str. 11.

Lucie Černá

sl
ov

o 
m

íst
os

ta
ro

st
y



2

in
fo

rm
ac

e 
z 

ob
ce Starosta 

představil akční 
plán prioritních  
projektů na roky 
2023–2025
Už dříve jsme vás informovali, že na 
červnovém zasedání zastupitelstva byl 
schválen Strategický plán rozvoje obce 
Zeleneč na 2023-2038. Zároveň s tím 
dostal starosta úkol dopracovat nava-
zující akční plán na roky 2023-2025, 
který také k plánovanému datu 30. září 
dodržel.  

Na úvod připomeňme, že akční plán 
konkrétně určuje, které projekty obsaže-
né v zásobníku čítajícím desítky položek 
jsou prioritní. A proto budou vedením 
obce připraveny a realizovány jako první. 
Horizontem jejich realizace je závěr le-
tošního roku a dva roky následující. Mno-
hé z projektů významně přesahují stano-
vený horizont a v akčním plánu je proto 
počítáno jen s jejich počátečními kroky. 

Pět oblastí a pětadvacet projektů 

V oblasti řízení obce se jedná o rekon-
strukci čističky, rozšíření plochy hřbitova, 
dokončení územního plánu celé obce, 
řadu opatření v oblasti bezpečnosti 
a ochrany osob a majetku, první kro-
ky na cestě k modernímu a funkčnímu 
obecnímu úřadu, provizorní parkování 
u zastávky ČD a revitalizaci rybníka za 
účelem proměny jeho okolí v rekreační 
zónu. 

V dopravě plán počítá se stavbou jižní 
cyklostezky H. Počernice – Zeleneč – 
Mstětice a cyklostezky kolem datacent-
ra, propojením ulice U studánky a cyklo-
stezky, rekonstrukcí povrchu ulice ČSLA, 
vybudováním chodníku v Kmochově 
ulici a bezpečných přechodů přes fre-
kventované komunikace. Vedení obce 
počítá i s řešením problému parkování 
v obytných zónách. 

Na poli životního prostředí plánuje obec 
pokračovat v rozvoji zeleně za výrazné 
pomoci odborníků, zajištění fotovoltaic-
kých panelů pro čistírnu odpadních vod 
a základní školu a vyčištění Zelenečské-
ho potoka. 

V oblasti sportu, kultury a volného času 
patří k hlavním prioritám vybudování 
pumptracku, oprava kapličky, vybudo-
vání komunitního centra u rybníka, dále 
psího hřiště, atletického a in-line oválu, 
fotbalového hřiště s umělým travnatým 
povrchem a také rozšíření volnočaso-
vých aktivit pro různé cílové skupiny. 

Mezi priority patří i vybudování moderní 
centrální MŠ v areálu v ulici Školní a první 
kroky na vybudování domu pro seniory 
s pečovatelskou službou v lokalitě býva-
lého hostince U Lva.  

Co to bude stát? 

Hrubý odhad nákladů na realizaci více 
než dvou desítek prioritních projektů 
činí 282 milionů Kč. To je samozřejmě 
obnos, jehož nashromáždění nebude 
jednoduché. Vedení obce si toho je vě-
domo a bude se snažit o získání zdrojů 
z různých dotačních titulů.  

Ladislav Mrklas
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cyklostezkou 
a okolím rybníka
říká v rozhovoru o akčním plánu, pro-
jektech obce a jejich financování, jakož 
i o nejaktuálnějších krocích starosta Ze-
lenče Vít Šikýř. 

Akční plán tvoří více než dvě desítky 
projektů, které pocházejí ze zásobníku 
projektů. Kolik projektů tento zásobník 
asi tak čítá? 
Zásobník je opravdu rozsáhlý a obsa-
huje více než 60 projektů. Mnohé z nich 
jsou ale velmi nákladné a časově nároč-
né. V nejbližších letech je tedy můžeme 
jen dále rozpracovat. Jejich realizace 
se může protáhnout na 5 či 6 a možná 
i 8 let.  

Podle jakých kritérií byly vybírány prio-
ritní projekty do akčního plánu? A kdo 
se na jejich výběru podílel? 
Prioritní projekty vzešly ze strategického 
plánu rozvoje naší obce, z diskusí v rám-
ci pracovních skupin a dále na nich pra-
coval projektový analytik obce společně 
s vedením obce. Nejprve jsme si stano-
vili priority do konce roku 2023 a potom 
na následující dva roky. Jsou to priority 
realistické z hlediska finančních nákladů 
i našich pracovních kapacit.

Prioritní projekty z akčního plánu vyjdou 
obec na více než 282 milionů korun. 
Z jakých zdrojů budou financovány?  
Do projektů budeme investovat naše 
vlastní peníze, a to jak ty, které už 
teď máme, tak ty, které v následují-
cích dvou letech přijdou z rozpočto-
vého určení daní a v rámci dalších 
příjmů obce. Druhý balík peněz se 
budeme snažit získat z nejrůznějších 
dotačních a projektových zdrojů. 
V týmu obce máme specialisty na 
takové hledání i následnou realizaci 
projektů. 

Realizaci většiny projektů, nejen sta-
vebních, musí předcházet poměrně 
dlouhé období příprav. Co všechno 
je potřeba udělat kupříkladu před re-
alizací centrální MŠ ve Školní? 
Začneme úvodní architektonickou 
studií, pak následují projekční práce, 
soutěžení stavební firmy, která bude 
stavbu realizovat. To všechno v hori-
zontu asi tří let. 

Kdy a kde můžeme čekat, že obec za-
čne nejdříve stavět?

Určitě začneme u rybníka, kde vznikne 
komunitní centrum s knihovnou. Tam 
bychom chtěli stavbu realizovat v roce 
2025. Samozřejmě ještě dříve proběhne 
budování cyklostezky kolem datového 
centra, které máme v plánu už příští rok 
na jaře.  

V akčním plánu je řešení problému 
parkování v obytných zónách. Kdy na 
to přijde čas? A co občané mohou če-
kat? 
Pracujeme na generelu parkování, tedy 
analýze nedostatečných kapacit v jed-
notlivých lokalitách obce. Následně 
začneme řešit projektování úprav kon-
krétních ulic tak, aby se na nich dalo 
parkovat a zároveň byly v souladu s do-
pravními předpisy. 

Mezi prioritami je i řada evegreenů, 
o kterých se mluví dlouhé roky. Třeba 
takový chodník v Kmochovce, rozšíře-
ní kapacity hřbitova, oprava kapličky 
nebo nová sportoviště. Nastal už ko-
nečně čas, kdy se přejde od slov k či-
nům? 
Kaplička už se staví. Chodník v Kmocho-
vě ulici je schválen, ale Policie si ještě vy-
žádala úpravu na konci ulice Kmochova 
při křížení s ul. Zvonkovou, kde chtějí vy-
výšenou křižovatku. Takže tady probíhá 
projektování, pak musí znovu vše projít 
schvalovacím kolečkem a následně bu-
deme celý projekt realizovat. Počítám, 
že to bude na jaře 2024. 

Jinými slovy, na většině takových pro-
jektů už vedení obce pracuje. 
Ano, výsledky ještě nejsou vidět, ale vět-

šina takových prací je už zadána projek-
tantovi nebo architektovi. 

V souvislosti s realizací tolika projektů 
se samozřejmě nabízí otázka, zda je 
obec personálně připravena na takový 
nápor projektů. Kdo je bude zajišťovat?
V poslední době jsme personálně posí-
lili úřad o 1,5 úvazku projektových ana-
lytiků, kteří se projektům budou naplno 
věnovat. A to spolu se mnou a místosta-
rostou. My ovšem musíme vedle projek-
tů řešit i operativu, která tu často vzniká 
v důsledku mnoha neřešených problé-
mů z minula jako třeba ČOV. 

Který z projektů je taková srdcovka sta-
rosty Šikýře?  
Ač to možná někoho překvapí, největší 
radost mám z kompostárny v bývalých 
silážních jámách. Jednak je to projekt, 
na kterém jsem pracoval osobně a hod-
ně se na něm naučil. Podařilo se nám 
prostor vyčistit, dát do souladu s plat-
nými předpisy a teď už jen čekáme na 
schválení ze strany kraje. Zprovoznění 
kompostárny ušetří obci statisíce roč-
ně, protože nebudeme muset využívat 
služeb externího dodavatele svozu od-
padů a nebudeme muset likvidovat kaly 
z čističky na skládce. A to je další, ekolo-
gický přínos. Druhou srdcovkou těchto 
dnů je nový autobus 408, o němž jsem 
měsíce vedl složitá jednání a začne jez-
dit už od začátku listopadu. Sice díky 
opravě hlavní silnice zatím po objížďce, 
ale věřím, že si své pasažéry najde.  

Ptal se Ladislav Mrklas
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Jan Veselý

Po strategickém plánu rozvoje má 
obec nyní i akční plán na roky 2023-
2025. Už jste někdy slyšel/a, že obce 
něco takového mají?
Ano, o akčním plánu jsem už slyšel. 

A co to podle vás vlastně je?
Představa obce, jak se chce a bude roz-
víjet v následujících letech, priority roz-
voje a jeho financování.

Odmyslete si teď, jestli víte či nevíte, 
co je akční plán. A zkuste prosím říci, 
co by v takovém zelenečském akčním 
plánu na následující dva roky podle vás 
nemělo chybět?
Určitě silnice - opravy, internet, rozvoj 
obce - škola, školka, duchoďák, rybník 
a okolí, čistička, příprava dlouhodobých 
projektů.

Má podle vás obec při realizaci tako-
vých priorit usilovat o dotace? 
Za mě jsou dotace cesta do pekel, ale 
když už jsou, tak je potřeba je maximál-
ně využít na smysluplné projekty.

Hana Malevičová

Po strategickém plánu rozvoje má 
obec nyní i akční plán na roky 2023-
2025. Už jste někdy slyšel/a, že obce 
něco takového mají?
Ano slyšela jsem o takových plánech 
i v jiných obcích ale výsledkem byla růz-
ná úspěšnost.

A co to podle vás vlastně je?
Akční plán na r. 2023 - 2025 je předpo-
kládám plán, který je reálné opravdu 
zrealizovat bez toho, aby finanční nebo 
jiné překážky bránily jeho dokončení 
v daných letech. Už slovo akční pro mě 
znamená rychlé, pozitivní a musí být 
vidět realizace daných cílů v průběhu 
termínu dokončení pro všechny okolo. 
Zkrátka nejen slova, ale i činy -  promiňte 
mi tento příměr. 

Odmyslete si teď, jestli víte či nevíte, 
co je akční plán. A zkuste prosím říci, 
co by v takovém zelenečském akčním 
plánu na následující dva roky podle vás 
nemělo chybět?
Domnívám se, že v příštích dvou letech 
by nemělo rozhodně chybět zrealizová-
ní Komunitního  prostoru, jak se to všude 
nazývá, pro setkávání seniorů, mladých 
lidí a zájmových skupin. Něco jako náš 
Sportovní areál, který je opravdu na 
úrovni pro vyžití sportovně založených 
spoluobčanů a dětí  všech věkových 
skupin. Ještě bych možná zařadila do-
končení prostoru pro naše nejmenší - 
sjednocení místa pro MŠ tak, aby nebyla 
umístěna v několika lokalitách. 

Má podle vás obec při realizaci tako-
vých priorit usilovat o dotace? 
Pokud to již na tyto akce nebylo učině-
no, tak rozhodně ano, ale pokud jsou 

prostředky zajištěny, tak se jistě naše 
nové vedení obce pokusí zajišťovat do-
tace na další naplánované  projekty. 
Naše obec má rozhodně šanci tako-
vé dotace obdržet, protože zde máme 
dobré podmínky pro život a je třeba je 
ještě vylepšovat, aby obec nezestárla 
a mladým se tu líbilo.

Veronika Doležalová Šomrová

Po strategickém plánu rozvoje má 
obec nyní i akční plán na roky 2023-
2025. Už jste někdy slyšel/a, že obce 
něco takového mají?
Vím pouze o Strategickém plánu obce. 
Že by měla obec i Akční plán, to slyším 
poprvé.

A co to podle vás vlastně je?
Návrhy způsobu, jakými chceme do-
sáhnout stanoveného cíle.

Odmyslete si teď, jestli víte či nevíte, 
co je akční plán. A zkuste prosím říci, 
co by v takovém zelenečském akčním 
plánu na následující dva roky podle vás 
nemělo chybět?
Všechny oblasti strategického planu by 
bylo potřeba řešit nejlépe hned, ale nej-
více bych se v akčním plánu zaměřila na 
oblast doprava a vzdělávání. Také by mě 
potěšilo nerealizovaní projektu Novy Ze-
leneč, ale to je mimo téma.

Má podle vás obec při realizaci tako-
vých priorit usilovat o dotace?
Pokud bude možné pro danou oblast 
dotaci čerpat, myslím si, že by mělo 
smysl o ni zažádat.

Sledujte nás  
na sociálních sítích

@Zelenecobecoficialni @obeczelenecoficialni@zelenec.oficialni
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Lavičky v obci
Vedení obce nedávno oslovilo občany, 
aby vytipovali místa vhodná pro umístě-
ní nových laviček. Následně bylo vybrá-
no téměř dvacet míst uvnitř obce i v bio-
koridoru na jejím okraji. V první fázi bude 
umístěno 10 laviček na pozemcích ve 
vlastnictví obce. V poptávkovém řízení 
byl vybrán dodavatel laviček a nejpoz-
ději během brzkého jara proběhne je-
jich instalace na vybraná místa. 

Komunitní prostor 
Školní 3  
V říjnu byly dokončeny úpravy zadní čás-
ti tělocvičny ve Školní ulici tak, aby nový 
prostor mohl sloužit nejen ke sportovním 
aktivitám, ale také k pořádání předná-
šek, seminářů, k setkávání různých vě-
kových skupin a dalším podobným ak-
tivitám. Jeho úpravou získá obec místo, 
které zatím chybí. Úpravou prošly toa-
lety, šatna byla vybavena novým nábyt-
kem a všude byla vyměněna podlahová 
krytina. Také bylo vybudováno ozvučení 
a prostor je připojen k internetu. Jakým 
způsobem si můžete tento i další obecní 
prostory pronajmout, se dočtete na str. 11.

Novinky ve 
workoutové zóně
V říjnu byly zahájeny práce na rozšíření 
workoutové zóny v areálu SK Zeleneč. 
Dojde k celkovému zvětšení prostoru 
a zároveň k doplnění dalších workou-
tových prvků. Úpravy budou dokončeny 
v listopadu. 

Oprava povrchu 
silnice Čsl. Armády
Rekonstrukce povrchu Čsl. armády 
v úseku od železničního přejezdu až ke 
kruhovému objezdu na Šestajovice za-
čala v druhé polovině října a potrvá až 
do konce listopadu. Celková oprava 

této komunikace vyjednaná starostou 
naší obce způsobí poměrně výrazné 
dopravní omezení, proto byla s ohle-
dem na dopravní obslužnost zasažené 
části obce rozdělena na dvě etapy. V té 
první bude uzavřena silnice od železnič-
ního přejezdu k ulici V jezerech a druhá 
etapa uzavírky bude od této ulice až 
ke kruhovému objezdu na Šestajovice. 
Přesné termíny uzavírek a specifikace 
objízdných tras najdete na obecním 
webu i na sociálních sítích.

Revitalizace 
veřejného 
osvětlení - I. etapa
Na základě výběrového řízení byla uza-
vřena smlouva se spol. Elektroštika s.r.o.  
na I. etapu revitalizace veřejného osvět-
lení v celkové hodnotě  4 300 185 Kč. 
Obec na tuto zakázku získala dotaci ve 
výši 3 790 109 Kč. Z důvodu maximální-
ho využití dotačních příspěvků jsme revi-
talizaci rozdělili na dvě etapy. I. etapa za-
hrnuje většinu lamp veřejného osvětlení 
na území obce a bude realizována ještě 
letos. II. etapa zahrnuje pouze část ul. 
ČSLA, okolí ZŠ a ulice Štefánikova, Za-
hradní, Masarykova, Pod Drahou a Ko-
houtova. Její realizaci předpokládáme 
během příštího roku.

Důležitá přijatá 
usnesení 
zastupitelstva 
obce
Zastupitelstvo obce schválilo uzavře-
ní dohody o narovnání s U.S. Burger za 
neoprávněný odběr elektrické energie 
pro provoz areálu SK Zeleneč a kupní 
smlouvu na odkup pozemků a zřízení 
věcného břemene, čímž bude zajištěn 
průchod a průjezd z/na asfaltovou plo-
chu.

Zastupitelstvo obce pověřilo starostu 
zadáním zpracování dokumentace, 
která bude sloužit jako podklad pro vý-
běr zhotovitele projektové dokumenta-
ce a realizace stavby Komunitního cen-
tra s knihovnou.

Zastupitelstvo obce pověřilo starostu 
obce, aby pracoval na prověření mož-
ností využití pozemků Ferony, lištárny 
a bývalé restaurace U Lva.

Zastupitelstvo obce schválilo úpravy 
Pravidel pro poskytování finančních 
podpor z rozpočtu obce. Nově se mo-
hou žádosti podávat až do 30.11. Došlo 
také ke zpřesnění kritérií, aby si každý 
žadatel mohl na základě své činnosti 
udělat představu o možné výši finanč-
ní podpory. Celý proces tak bude více 
transparentní.

redakce

Testujeme nové 
vozidlo na čištění 
ulic
Obec si je vědoma nutnosti pravidelné 
údržby ulic. Chce mít ulice čisté. Vzhle-
dem k množství komunikací a především 
zeleně, je to dost složitý úkol. Na základě 
zkušeností z předchozích měsíců vede-
ní obce rozhodlo, že je lepší disponovat 
vlastním výkonným strojem než využívat 
služeb dodavatelů. Oslovilo několik firem 
dodávajících stroje, které umí nečistoty 
nejen zametat, ale také nasávat. Stroje 
byly testovány zaměstnanci technických 
služeb. Nyní probíhá vyhodnocení těch-
to testů, následovat bude pořízení toho, 
který z testování vzejde jako nejvhodnější 
a nejvýhodnější.  

Výměna 
velkokapacitní 
pánve ve školní 
kuchyni 
Školní kuchyni vypověděla službu starší 
plynová pánev, kterou jsme urychleně 
vyměnili za podobnou v hodnotě 53 tis. 
Kč, a tak je možné dále vařit. V kuchyni 
je však zastaralých a energeticky ná-
ročných přístrojů a zařízení více. Proto 
připravujeme zásadnější obměnu a cel-
kovou modernizaci, která proběhne 
v příštím roce a kde žádáme o podporu 
z dotačních programů.
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trvalá změna

Přejeme Vám příjemné cestování Pražskou integrovanou dopravou.

Nové spojení Klánovice - Brandýs n. Labem

platnost od:
30. října 2023 (pondělí)408

BRANDÝS
N. LABEM

Vedení linky v Brandýse nad Labem

408PRAHA
Použitá data: © 2023 IPR Praha, © 2023 ČÚZK

BnL, ... = Brandýs n. Lab.-St. Boleslav, ...

Šestajovice, Za Stodolami

Šestajovice, Balkán
Šestajovice, PražskáBazar

Smržovská
Smiřická

NÁDRAŽÍ KLÁNOVICE-SEVER

Zeleneč
Zeleneč, Žel. st.

Svémyslice

Zápy, Ostrov lázně Zápy

Zápy, PREFA
Zápy, Stavby mostů BnL, NemocniceBnL,

Brázdimská

BnL,   

V Olšinkách
BnL, Sídl. u nádraží

BnL,

Pražská

BnL, NÁDRAŽÍ

BnL, U Soudu

BnL, Fakulta

BnL, Na Radosti
BnL, Kralovice

408

408

408

sm
ěr N

ádr. K
lánovice-Sever

výstupní

nástupní

Vážení cestující,

s platností od pondělí 30. října 2023
je zavedena nová autobusová linka 408 mezi pražskými 
Klánovicemi a Brandýsem nad Labem.

Linka jezdí pouze ve dny školního vyučování.

Linka v Brandýse nad Labem končí ve stávající zastávce 
linky 655 “BnL, Nádraží”. Nástupní zastávka je ve stávající 
zastávce linky 478 “BnL, Pražská”.

V zastávce “Nádr. Klánovice-sever” linka začíná ve 
stávající zastávce linky 343.

ŠESTAJOVICE

ZELENEČ

ZÁPY
408

Graf.: V2700
Chron.: 6

X X X X X X X X X X X X X X Zast.: 1973/1 
ba ba ba ba ba ba ba ba ba ba ba ba ba ba Šabl.: ROPID|B5L|2směry|7|S
  7:38   9:57 11:25 13:45 15:15 17:15 18:45  B   7:36   9:55 11:23 13:43 15:13 17:13 18:43
  7:39   9:58 11:26 13:46 15:16 17:16 18:46  x B   7:35   9:54 11:22 13:42 15:12 17:12 18:42
  7:40   9:59 11:27 13:47 15:17 17:17 18:47  x B   7:34   9:53 11:21 13:41 15:11 17:11 18:41
  7:41 10:00 11:28 13:48 15:18 17:18 18:48  x B   7:33   9:52 11:20 13:40 15:10 17:10 18:40
  7:42 10:01 11:29 13:49 15:19 17:19 18:49  B,1   7:32   9:51 11:19 13:39 15:09 17:09 18:39
  7:43 10:02 11:30 13:50 15:20 17:20 18:50  B,1   7:31   9:50 11:18 13:38 15:08 17:08 18:38
  7:45 10:04 11:32 13:52 15:22 17:22 18:52  B,1   7:29   9:48 11:16 13:36 15:06 17:06 18:36
  7:53 10:12 11:40 14:00 15:30 17:30 19:00  1   7:21   9:40 11:08 13:28 14:58 16:58 18:28
  7:56 10:15 11:43 14:03 15:33 17:33 19:03  1   7:18   9:37 11:05 13:25 14:55 16:55 18:25
  8:00 10:19 11:47 14:07 15:37 17:37 19:07  2   7:14   9:33 11:01 13:21 14:51 16:51 18:21
  8:02 10:21 11:49 14:09 15:39 17:39 19:09  2   7:12   9:31 10:59 13:19 14:49 16:49 18:19
K K K K K K K  x 2   7:08   9:27 10:55 13:15 14:45 16:45 18:15

  8:06 10:25 11:53 14:13 15:43 17:43 19:13  x 2   7:07   9:26 10:54 13:14 14:44 16:44 18:14
  8:07 10:26 11:54 14:14 15:44 17:44 19:14  2,3   7:06   9:25 10:53 13:13 14:43 16:43 18:13
  8:08 10:27 11:55 14:15 15:45 17:45 19:15  2,3   7:05   9:24 10:52 13:12 14:42 16:42 18:12
  8:09 10:28 11:56 14:16 15:46 17:46 19:16  2,3   7:04   9:23 10:51 13:11 14:41 16:41 18:11
  8:10 10:29 11:57 14:17 15:47 17:47 19:17  2,3   7:03   9:22 10:50 13:10 14:40 16:40 18:10
  8:13 10:32 12:00 14:20 15:50 17:50 19:20  2,3   7:00   9:19 10:47 13:07 14:37 16:37 18:07
  8:14 10:33 12:01 14:21 15:51 17:51 19:21  2,3   6:59   9:18 10:46 13:06 14:36 16:36 18:06
  8:15 10:34 12:02 14:22 15:52 17:52 19:22  2,3   6:58   9:17 10:45 13:05 14:35 16:35 18:05
  8:16 10:35 12:03 14:23 15:53 17:53 19:23  2,3 K K K K K K K

 x 2,3   6:57   9:16 10:44 13:04 14:34 16:34 18:04
 2,3   6:56   9:15 10:43 13:03 14:33 16:33 18:03

x  na znamení
X  jede v pracovních dnech
H  Všechny spoje zajišťuje nízkopodlažní vozidlo.

ba  nejede od 23.12. do 2.1.
x  zastávka s možností přestupu na železniční dopravu

Informace o provozu PID na  tel.: 234 704 560; na internetu: www.pid.cz

Pracovní den

Brandýs n.L.-St.Bol.,V Olšinkách
BRANDÝS N.L.-ST.BOL.,NÁDR. x
Brandýs n.L.-St.Bol.,Sídl.u nádr.
BRANDÝS N.L.-ST.BOL.,PRAŽSKÁ

Pracovní den

Brandýs n.L.-St.Bol.,Kralovice
Brandýs n.L.-St.Bol.,Na Radosti
Brandýs n.L.-St.Bol.,Fakulta
Brandýs n.L.-St.Bol.,U Soudu
Brandýs n.L.-St.Bol.,Nem.
Brandýs n.L.-St.Bol.,Brázdimská

Zeleneč
Svémyslice
Zápy,Ostrov lázně
Zápy
Zápy,PREFA
Zápy,Stavby mostů

Soft. CHAPS spol. s r.o.

od 30.10.2023

PRAHA,NÁDRAŽÍ KLÁNOVICE-SEVER x
Praha,Smiřická
Praha,Smržovská
Praha,Bazar
Šestajovice,Pražská
Šestajovice,Balkán
Šestajovice,Za Stodolami

100408 Praha,Nádraží Klánovice-sever - Brandýs n.L.-St. 
Bol.,Nádr.

Platnost:

408 Dopravce: ČSAD Střední Čechy , a.s.
změna trasy / diversion U Přístavu 811/8,250 01 Brandýs nad Labem - Stará Boleslav, tel. 326 911 954

tarifní pásmo

Platí Smluvní přepravní podmínky PID a Tarif PID.
Území hl. m. Prahy se počítá jako 4 tarifní pásma.

PRAŽSKÁ INTEGROVANÁ DOPRAVA (PID)

H
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změna trasy / diversion U Přístavu 811/8,250 01 Brandýs nad Labem - Stará Boleslav, tel. 326 911 954
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Platí Smluvní přepravní podmínky PID a Tarif PID.
Území hl. m. Prahy se počítá jako 4 tarifní pásma.
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Autobusová linka 
č. 408
Ačkoliv linka 408 vyjednaná starostou 
naší obce a spojující Brandýs nad 
Labem - Zápy - Svémyslice - Zeleneč 
- Šestajovice a Klánovice odstartovala 
30. 10., vlivem rekonstrukce silnice Čsl. 
Armády se bude bohužel až do konce 
listopadu řídit výlukovým jízdním řádem. 
Linka tak bude vedena po objízdné 
trase a do standardního jízdního řádu se 
posune až v prosinci letošního roku.

Trestní oznámení 
a kontroly
Starosta a místostarostové neřeší jen 
záležitosti spojené s provozem a rozvo-
jem obce. V uplynulých měsících museli 
také vypovídat na Policii ČR. Nejdříve 
bylo podáno trestní oznámení na mís-
tostarostku Petru Moravečkovou, a to 

pro údajnou pomluvu až vydírání. Druhé 
trestní oznámení bylo podáno na vede-
ní obce za údajné zneužití pravomoci 
při správě cizího majetku, konkrétně se 
mělo jednat o údajně nezákonnou de-
molici domů u rybníka. V této věci na 
Policii ČR vypovídal starosta Ing. Vít Ši-
kýř, který zde předložil demoliční výměry 
a další podklady. První věc byla odlože-
na, v druhé věci na výsledek řízení čeká-
me.

Na konci září byla s obcí zahájena 
kontrola Specializovaným finančním 
úřadem, která se týká stanovování 
cen a hospodaření v oblasti vodného 
a stočného v období od 1.1. 2021 do 
31.12. 2022. Dle žádosti starosta ve sta-
novené lhůtě předložil všechny materi-
ály, které měl za toto období, kdy obec 
řídilo minulé vedení, k dispozici.

Začátkem října bylo Úřadem pro ochra-
nu osobních údajů (ÚOOÚ) zahájeno ří-
zení o uložení opatření k odstranění ne-
dostatků při zpracování osobních údajů, 
které spočívá v ukončení zpracování 

osobních údajů prostřednictvím kame-
rového systému. ÚOOÚ se domnívá, že 
zpracování osobních údajů při provozu 
kamerového systému za účelem mo-
nitorování veřejného pořádku se neza-
kládá na žádném z právních důvodů. Ve 
stanovené lhůtě byly doloženy všechny 
požadované údaje. Nyní čekáme na 
rozhodnutí Úřadu. 

Zatéká do  
střechy ZŠ
Těsně před začátkem prázdnin jsme zjis-
tili, že zatéká do budovy “duha” patřící 
k základní škole. Po několika pokusech 
o jednoduchou opravu, kdy se nepo-
dařilo problém vyřešit, rozhodlo vede-
ní obce spolu s vedením ZŠ realizovat 
kompletní opravu této části střechy. K té 
dojde v nejbližších týdnech. Provoz školy 
oprava nijak neomezí.

© ROPID, říjen 2023

Výluka na nově trvale zřízené lince 408 408
BRANDÝS
N. LABEM

Vedení linky v Brandýse nad Labem

408PRAHA
Použitá data: © 2023 IPR Praha, © 2023 ČÚZK
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lánovice-Sever

výstupní

nástupní

Vážení cestující,

s platností od pondělí 30. října 2023
je zavedena nová autobusová linka 408 mezi pražskými 
Klánovicemi a Brandýsem nad Labem.

Linka jezdí pouze ve dny školního vyučování.

ŠESTAJOVICE

ZELENEČ

ZÁPY
408

Omlouváme se za případné nepříjemnosti a děkujeme Vám za pochopení.

z důvodu opravy povrchu komunikace na silnici III/33310 

je pro TRVALE ZŘÍZENOU LINKU 408
dočasně zrušena zastávka „Zeleneč, Žel. st.”.

Linka jede v tomto úseku odklonem. Na trase nejsou 
zřízeny žádné dočasné zastávky.

dočasná změna od 30. října 2023 (pondělí)
do odvolání (předpoklad 30. 11. 2023)

pouze dočasně
zrušená zastávka
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s odečtem 
vodoměrů
Moderní technologie jsou dobrým slu-
hou, ale někdy také špatným pánem. 
Zvláště tehdy, když se při jejich obstará-
vání a výběru neodvede kvalitní práce. To 
se nám bohužel potvrdilo při historicky 
prvním dálkovém odečítání vodoměrů. 

Od odcházejícího vedení obce jsme 
loni v říjnu dostali informaci, že na vět-
šině odběrných míst v naší obci jsou již  
namontovány nové vodoměry, které lze 
odečítat dálkově. Byl nám předán tablet 
s tím, že ho můžeme dát do aut zaměst-
nancům technických služeb, kteří při 
nejbližším svozu jednoduše a hlavně au-
tomaticky odečtou stav vodoměrů. Brali 
jsme to jako dobrou zprávu o digitalizaci 
jednoho důležitého procesu. Odečet ke 
konci roku 2022 jsme provedli “postaru”, 
postupně jsme doplnili vodoměry do 
zbývajících odběrných míst a těšili se na 
první dálkový odečet, který měl proběh-
nout k 31. 8. 2023. 

Jedno nemilé překvapení za druhým
Při přípravách na první dálkový  odečet 
jsme zjistili, že dodaný tablet není na ta-
kový odečet vůbec připraven. Po počá-
tečních tahanicích s dodavateli se nám 
podařilo zprovoznění aplikace a nahrání 
datového souboru. 

Začali jsme testovat načítání a přišlo 

další nemilé překvapení. Načítání prak-
ticky nefungovalo, tablet se rychle vybí-
jel a načtená data se průběžně neuklá-
dala. Dodavatele, firmu Renova, jsme 
tedy znovu požádali o pomoc. Výsledek 
schůzky ale přinesl doslova ledovou 
sprchu. Vodoměry vybrané a nainstalo-
vané minulým vedením jsou vodoměry 
bytové, které nejsou určeny pro rodinné 
domy a není prakticky možné je odečíst 
ze šachet a sklepů, kde se velká část 
z nich nachází. Také další vybavení se 
ukázalo jako naprosto nevhodné. K dis-
pozici jsme dostali pouze interiérovou 
anténu a pomalý tablet.  

Tímto ale všechno jen začalo. Ačkoli 
jsme s novou, výkonnější anténou vy-
zkoušeli všechny možné postupy a na-
čítáním strávili více než 60 hodin, poda-
řilo se načíst sotva polovinu vodoměrů. 
Dálkový odečet fungoval jen v řadových 
domech, přičemž opravdu spolehlivě 
jen v hustě zastavěné lokalitě Kaplič-
ka. Ve zbytku řadové zástavby fungoval 
nespolehlivě a ve starší zástavbě samo-
statných domů prakticky vůbec. 

Na to konto jsme oslovili přímo majitele 
firmy Renova. Ten nakonec po prozkou-
mání a odzkoušení všech možností ře-
šení, jako např. posílení antény nebo do-
plnění vysílacího modulu na vodoměry, 
konstatoval, že s dodaným typem vodo-
měrů v podmínkách naší obce dálkový 
odečet fungovat nebude!  

Kolik nás to stálo?
Za nové vodoměry včetně namontování 
obec zaplatila více než 1,5 mil Kč. Další 

výdaje vznikly při zprovozňování dálko-
vého odečtu. K výměně vodoměrů do-
jít muselo, neboť některé sloužily třeba 
i 10 let, což je v rozporu se zákonem. 
Výměna za obyčejné vodoměry by však 
byla levnější. Proto jsme se na proces 
výběru dodavatele a samotných vo-
doměrů zeptali bývalého starosty Jiřího 
Skřivana. Stalo se tak v průběhu říjnové-
ho jednání zastupitelstva. Jelikož jsme 
nedostali uspokojivou odpověď, požá-
dali jsme kontrolní výbor, aby se věcí za-
býval. Zajímá nás celý proces od zadání 
až po realizaci. 

Co s tím?
V prvé řadě se teď dočasně musíme 
vrátit k systému samoodečtu - buď za-
dáním do aplikace Můj vodoměr nebo 
na vytištěném lístku. Příští samoodečet 
proběhne k 31. 12. 2023, resp. v obdo-
bí  mezi 15. 12. a 31. 12. Samozřejmě 
k němu budete ještě vyzváni.  

V souběhu s tím začínáme připravovat 
nové, tentokrát dopředu promyšlené 
a s jinými opatřeními provázané, zadá-
ní. Zadání, na jehož konci bude oprav-
du funkční a fungující dálkový odečet 
v celé obci. Zadání, které zásadně vez-
me v potaz finanční náročnost. Teprve 
až budeme mít toto všechno připra-
vené, rozhodneme, kdy se pustíme do 
výběrového řízení a následné realizace. 
Zákon nám ukládá výměnu vodoměrů 
nejpozději za šest let. Jestli to uděláme 
dříve, bude záležet především na výši 
nákladů a zasazení celého projektu do 
rámce ostatních priorit. 

Pavel Fajt

Nová smlouva 
o dodávce pitné 
vody a odvádění 
odpadních vod  
Novela Zákona č. 274/2001 Sb. o vodo-
vodech a kanalizacích pro veřejnou po-
třebu ukládá provozovateli vodohospo-
dářské infrastruktury, v našem případě 
tedy obci, upravit smlouvy s odběrateli 
tak, aby splňovaly náležitosti vyjmeno-
vané v tomto zákoně (konkrétně v § 8, 
odst. 16 a 17). Jedná se například o údaj 
o počtu trvale připojených osob, limity 
množství dodané vody, způsob stano-
vení ceny vodného a stočného atd. Tato 
novela nabyla účinnosti 1.1.2014 a údaje 
ve smlouvě měly být aktualizovány nej-
později do 31.12.2023. Po převzetí obce 
jsme začali s přípravou nové smlouvy, 

neboť se tímto dosud nikdo nezabýval 
a do zákonného termínu nezbývalo příliš 
času. Zpracování smlouvy jsme zadali 
externímu odborníkovi a začátkem léta 
byla nová smlouva rozeslána všem od-
běratelům v obci. 

Někteří se na nás obraceli s dotazy ke 
smlouvě či ji považovali za nevyváženou 
v oblasti povinností a sankcí na straně 
odběratele. Smlouvu je však nutné vidět 
jako celek. Obec se zavazuje odběrate-
lům dodávat vodovodem vodu v čase 
a objemu dle požadavků odběratelů, 
a to v kvalitě dané přísnými právními 
předpisy. Zatímco na straně odběrate-
le není žádná povinnost vodu odebrat. 
Obdobné platí i pro odvádění odpad-
ních vod, které je obec povinna odebrat 
v jakémkoliv množství a které musíme 
bezpečně odvést a zajistit jejich ekolo-
gické vyčištění na naší ČOV. 

Dále je třeba si uvědomit, že obec dává 

odběratelům vodoměr pod jejich neo-
mezenou fyzickou kontrolu a podobně 
nemá žádnou kontrolu nad složením 
vypouštěných odpadních vod do obec-
ní kanalizace. Ze strany obce je potře-
ba mít možnost kontrolovat a případně 
sankcionovat porušení smlouvy. Obec 
se nemůže spoléhat, že nikdo z odběra-
telů např. neošidí vodoměr nebo nevyli-
je do kanalizace ropné látky apod. V ta-
kových případech je prokázání skutečné 
výše škody často nemožné a smluvní 
pokuta je jediným nástrojem, jak tuto 
nevýhodu narovnat a současně i odbě-
ratele preventivně odradit od takových 
“nápadů”.

Druhou, často opakovanou výtkou, bylo 
uplatňování slevy na stočném jen při od-
běru více než 30 m3 za rok dle stavu na 
podružném vodoměru. Tato hranice je 
stanovena dle výše uvedeného zákona  
(§ 19 odst. 7) a my jako obec jsme ji re-
spektovali. Při dosažení limitu je k uplat-
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Přihlaste se 
k trvalému pobytu  
K 10. 10. 2023 bylo v naší obci 3158 tr-
vale hlášených obyvatel. Avšak podle 
posledního měření vtoku na naší ČOV 
v obci žije přibližně dalších 400–500 
osob, které zde z nějakého důvodu ne-
jsou trvale hlášeny. Je to samozřejmě 
jejich právo, neboť zákon neukládá po-
vinnost být hlášen v místě bydliště. 

Přesto si dovolíme tento malý apel na 
ty, kteří tu bydlí, ale nejsou zde přihlášení 
k trvalému pobytu. 

Vězte, že roční rozpočtové příjmy naší 
obce činí cca 70 mil. Kč. Asi 80 procent 
z nich obec dostává na základě zákona 
č. 243/2000 Sb., o rozpočtovém určení 
daní, jako podíl z centrálně vybíraných 
daní. Tento podíl se stanovuje výpočtem 
z několika proměnných, ale základem 
je počet obyvatel hlášených k trvalému 
pobytu. Zjednodušeně řečeno: čím více 
má obec obyvatel s trvalým bydlištěm, 
tím více peněz dostává. Prakticky to 
znamená, že každý občan zapsaný k tr-
valému pobytu přináší do obecního roz-
počtu více než 20.000,- Kč ročně, a tím 
si vlastně osobně přispívá na zajištění 
činností obce.

Vy, kteří bydlíte v Zelenči, ale jste trvale 
hlášeni jinde, zvažte, prosím, svou situ-
aci a pokud vám to jen trochu umož-
ňuje, přijďte na obecní úřad a přihlaste 
se trvale do Zelenče. Je to jednoduchý 
administrativní úkon. Když tak učiníte do 
konce roku, podpoříte rozpočet hned 
na ten příští.  Děkujeme!

 Klára Drábková

P.S. Změna trvalého pobytu vyžaduje 
kromě výměny občanského průkazu 
i další administrativní kroky, které je po-
třeba udělat v závislosti na vaší konkrétní 
situaci. Podrobný návod najdete zde: 
https://pruvodce.gov.cz/trvalypobyt

Stavba ve 
Mstěticích a okolí

 
  2023
11/2023 práce na suchovodech, propoje-
ní proběhne v termínu 11/2023 - 4/2024, 
na silničním nadjezdu na silnice č.II./101 
a zemní práce na mstětické přeložce

hotová provizorní nástupiště v železniční 
stanici Mstětice a pažení u druhé koleje 
jako příprava pro realizaci podchodu na 
přelomu roku 2024/2025

výstavba technologické budovy v želez-
niční stanici Mstětice, příprava pro osazení 
technologií do dokonce roku 2023

druhá polovina 11/2023 vyloučené 
všechny koleje železniční stanice Mstětice 
kvůli odebrání nosníku z nadjezdu a mon-
táž linky ČEPS

 
  2024
3/2024 – 5/2024 stavební práce v železniční 
stanici Mstětice – zrušení přejezdu na mstě-
tickém zhlaví směr Praha; realizace nových 
kolejových spojek; stavební práce na jižní 
vstupní/výstupní rampě podchodu.

5/2024 spuštění nadjezdu, komunikace 
MK Samota a rušení přejezdu na mstětic-
kém zhlaví směr Čelákovice

5/2024–7/2024 stavební práce na mo-
dernizaci mezistaničního úseku Čelákovi-
ce – Mstětice kolej č. 1 (směr Lysá)

7/2024 spuštění koleje č. 1 mezistaniční-
ho úseku na nové mstětické přeložce

7/2024–10/2024 stavební práce na mo-
dernizaci mezistaničního úseku Čelákovi-
ce – Mstětice kolej č. 2 (směr Praha)

10/2024 kompletní zprovoznění rekonstru-
ovaného mezistaničního úseku od Záluží 
bez čelákovické přeložky po pražské zhla-
ví železniční stanice Mstětice; v provozu 
nová mstětická přeložka

  

 
  2025
10/2024 – 3/2025 vyloučena sudá 
skupina v železniční stanici Mstětice; 
práce na vlečce ČEPRO a nové ná-
stupištní hrany u budoucí koleje č. 2 
a 4; práce na realizaci podchodu 
pod těmito kolejemi

3/2025 - 5/2025 vyloučena lichá 
skupina v železniční stanici Mstětice; 
realizace hlavní 1. koleje a objízdné 
2. koleje včetně zbývajících nástupišť 
a podchodu

5/.2025 kompletně hotová železnič-
ní stanice Mstětice, zprovozněn nový 
podchod a nová nástupiště; pod-
chod napojen na komunikaci na jižní 
straně stanice MK Samota

11/2025 konec stavby

nění slevy však zároveň nutné splnit další 
podmínky jakou je například výměna 
podružného vodoměru každých 6 let 
(jde o zákonem stanovené měřidlo), což 
představuje další výdaj na vrub odběra-
tele.  Podružný vodoměr je totiž majet-
kem odběratele nikoli obce.  Je třeba 
si uvědomit, že sleva při odběru např. 
10 m3 za rok představuje částku 40 Kč 
měsíčně. Také bychom měli mít na pa-
měti, že k zalévání trávníků by měla být 
využívána voda dešťová nikoliv pitná.

Tento rok je možné slevu naposledy 
uplatnit v jakékoliv výši nahlášením stavu 

podružného vodoměru při odečtu vo-
doměrů k 31.12.2023, k čemuž budete 
vyzváni.

I přesto, že provozování vodohospo-
dářské infrastruktury včetně ČOV je pro 
obec velkou zátěží (jen plánované opra-
vy ČOV se nyní soutěží za 20 mil. Kč), je 
jeho hlavní výhodou možnost ovlivňo-
vat cenu vodného a stočného. A tak to 
chceme zachovat i nadále, neboť pře-
dání provozování této infrastruktury ně-
které velké vodárenské společnosti by 
vedlo k razantnímu zvýšení cen pro Vás, 
odběratele.  

Závěrem mi dovolte vyzvat posledních 
několik desítek odběratelů, kteří do-
posud neuzavřeli s obcí novou smlou-
vu, aby tak neprodleně učinili, a to do 
31.12.2023. Po tomto termínu bude 
obec vypovídat staré, zákonům odpo-
rující, odběratelské smlouvy. Násled-
ný odběr pitné vody nebo odvod od-
padních vod do kanalizace bez platné 
smlouvy by mohl být kvalifikován jako 
neoprávněný.

Petra Moravečková
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OBECNÍ ÚŘAD

Pondělí  08.00–12.00 a 13.00–17.00

Úterý      08.00–12.00 a 13.00–16.00

Středa    08.00–12.00 a 13.00–18.00

Čtvrtek   08.00–12.00 a 13.00–16.00

Pátek      ZAVŘENO

 
KNIHOVNA

pondělí    14.00–18.00

středa   16.00–18.00

pátek    16.00–18.00

 
SBĚRNÝ DVŮR - ul. Husova

pondělí 8.00–12.00 a 13.00–16.00

úterý zavřeno

středa 8.00–12.00 a 13.00–18.00 

čtvrtek zavřeno

pátek  8.00–12.00 a 13.00–16.00

sobota 9.00–14.00 

Ve sběrném dvoře jsou umístěny kontejnery na textil.

 
SBĚRNÉ MÍSTO - ul. Kmochova

středa      13.00–18.00

sobota      9.00–12.00 a 13.00–18.00

neděle 9.00–12.00

Provozní doba je platná do 30.11.2023.

Dále bude otevřeno  
vždy v sobotu  2.12., 9.12. a 16.12.  9.00–12.00

 
SVOZ BIO ODPADU v hnědých popelnicích

Od dubna do listopadu každý lichý týden v pátek.

 
OBECNÍ POLICISTA Tomáš Váňa

pondělí–pátek mob. +420 602 344 618

Zelenečští jubilanti 
Blahopřejeme všem jubilantům, kteří v říjnu a listopadu 
slaví 70, 75 a 80 let. Do dalších let vám přejeme hlavně 
hodně zdraví, elánu a radosti.

Životní jubileum oslavili tito sousedé: 

Cellerová Milada 

Coufal Josef    
 
Ding Da Jian  
 
Došek Luboš  
 
Hakenová Irma  
 

Horáčková Věra  
 
Soubustová Eva  
 
Šéda Vilém  

Urbanová Anna  
 
Vaněčková Věra 

ANO, 
máte plné ruce práce! Vaše ruce jsou plné požehnání...vašimi 
dětmi. Ano, život je bláznivý a je plný přebalování, vození dětí 
na fotbal nebo balet... plný zdánlivě nikdy  nekončícího praní 
a úklidu a domácích prací. Někteří z vás ještě navíc jezdí do 
práce. Bůh vám důvěřoval a obdaroval vás vzácnými dětmi. 
Užívejte a milujte je a co je nejdůležitější... ať jsou vaše ústa 
a život plné slov, která budují, povzbuzují a milují. Ať si užívá-
te společný čas, kdy máte možnost se se svými dětmi sdílet 
o smyslu života, o smyslu každodenního žití, o našem Bohu. 
Kéž se modlíte za své děti a se svými dětmi... Kéž je váš dům 
plný Boží přítomnosti. Nebuďte mladí a neklidní... najděte klid 
v duši... spatřete krásu v sobě... buďte plné důvěry, že Bůh je 
ten, který obdarovává mateřstvím a dává skvělý a úžasný ži-
vot...přijměte ho! Buďte u svých dětí influencerem číslo 
jedna. Vaše ruce jsou plné požehnání!

Ulrike Lillard 
Life Church
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Rezervační systém obce 
REENIO
Obec Zeleneč disponuje zajímavými vnitřními i venkovními 
prostory, které můžete jako zelenečští občané využívat pro své 
pracovní, společenské, kulturní či sportovní aktivity. Pro zjed-
nodušení dostupnosti a dosažitelnosti pronájmu kteréhokoliv 
z nich byl v letošním roce zakoupen rezervační systém Reenio.

V průběhu prázdnin jsme rezervační systém plnili potřebný-
mi informacemi a 1. října jsme spustili provoz rezervačních 
stránek. V prvních dnech jsme ještě ladili některé detaily pro 
správné fungování a pro maximální přehlednost. K naší velké 
radosti je systém v tuto chvíli plně funkční a dostupný všem, 
kteří mají zájem o nabízené obecní prostory. 

Připravili jsme pro vás stručný návod, jak i vy si můžete tyto 
prostory jednoduše pronajmout, a to jak jednorázově, tak 
dlouhodobě.
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Tělocvična ZŠ (zde 
je nutné rezervaci 
potvrdit i s kanceláří 
Základní školy)

Tělocvična Školní 3

Komunitní prostor

Klubovna SK Zeleneč

Učebna nad obecní 
knihovnou

Cena  
jednorázové  
rezervace

 
650 Kč/h

 
 
250 Kč/h

250 Kč/h

200 Kč/h

150 Kč/h

 
250 Kč/h

 
dohodou dle rozsahu akce

Cena 
dlouhodobé  
rezervace 

 
650 Kč/h

 
 
200 Kč/h

200 Kč/h

150 Kč/h

150 Kč/h

 
200 Kč/h
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ryAsfaltová plocha SK 

Zeleneč

Obecní louka

Rezervujte si obecní prostor v 5 krocích:

1.  Na rezervačních stránkách si vytvořte svůj profil, neboli re-
gistraci. Nezapomeňte registraci dokončit potvrzením, kte-
ré Vám přijde na zadaný email. Pokud byste si na registraci 
sami netroufli, kontaktujte nás emailem nebo na tel. čísle 
uvedeném výše.

2.  Na rozcestníku všech obecních prostor nabízených k pro-
nájmu si můžete projít základní informace o jednotlivých 
místech. Podrobnější popis míst pak najdete na stránkách 
obce, v záložce Život v Zelenči.

3.  Kliknete na vybraný prostor a poté už jen v kalendáři zvolíte 
datum, čas a délku vaší rezervace. Potvrzením rezervace 
budete navedeni na online platbu portálu GoPay.  Jednorá-
zová rezervace je pak platná až po jejím uhrazení.

4.  V případě rezervace dlouhodobé, tzn. že budete chtít vyu-
žívat prostor pravidelně v týdenním nebo jiném opakování, 
nás kontaktujte na emailu nebo tel. čísle uvedeném výše. 
V takovém případě je možné uhradit všechny termíny dlou-
hodobé rezervace na základě faktury.

5.  Platnou, tedy uhrazenou, rezervaci můžete stornovat, a to 
min. 72 hodin před jejím termínem. Platba vám bude vrá-
cena na účet nebo můžete termín rezervace změnit na jiný. 
Určitě nás v tomto případě kontaktujte na emailu nebo tel. 
čísle uvedeném výše. Při stornování jednoho termínu v rám-
ci dlouhodobé, pravidelné rezervace, vám bude odečtena 
částka v rámci fakturace na další období.

 
Rezervační stránky:  zelenec.rezervace.online 
 
Kontaktní email:  rezervace@zelenec.cz 
 
Kontaktní mobil:  724 022 991 

Úspěch na Logické 
Olympiádě
Zářivým talentem loňského i letošního ročníku Logické Olym-
piády se stal Ondřej Koryčanský, žák 5.A. Ondřeje nemusíme 
představovat jako nováčka v tomto intelektuálním soutěžení. 
Po svém loňském úspěchu, kdy postoupil do krajského kola, 
se letos opět probojoval mezi nejlepší.

Během letošního ročníku Logické olympiády v kategorii A se 
Ondřej úspěšně vyrovnal s výzvou, která se jmenovala 17 243 
řešitelů z celé České republiky. Jako jeden z nich se dokázal 
zapsat na pozoruhodné pozici mezi prvními dvaceti. Koryčan-
ského výkon je o to pozoruhodnější, když si uvědomíme, že 
úspěšně překonal tisíce jiných talentovaných mladých logiků.

Ve středočeském kraji, kde je konkurence také velmi silná, se 
proti 2 330 soupeřům dokázal vyšvihnout až na samotný vr-
chol. Ondřej Koryčanský se stal krajským vítězem, což je výsle-
dek, který stojí za obdiv.

Chtěli bychom vyjádřit obdiv a pogratulovat Ondřeji Koryčan-
skému k jeho výjimečnému úspěchu. Je to důkaz jeho mimo-
řádných schopností a neochvějného odhodlání. Doufáme, že 
inspiruje další žáky k účasti na Logické olympiádě a k dosažení 
podobných úspěchů v dalších ročnících.

Ondrovi držíme palce v krajském kole, které se bude konat 
3. listopadu. Nejlepší řešitelé pak postoupí dále do celorepub-
likového finále, které se koná v Poslanecké sněmovně Parla-
mentu České republiky v prosinci.

Kristýna Laníková
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Jak jsme hráli Polednici
Znáte KYTICI od Erbena? Učili jste se někdy nějakou básničku 
z této známé knížky nazpaměť? My, žáci 8. A, jsme to zažili na 
vlastní kůži. Minulý rok  jsme se totiž učili baladu POLEDNICI 
nazpaměť. Úplně celou…

Když jsme se s TÍM poprvé seznámili, tak jsme měli hrůzu 
v očích. TO, co leželo před námi, mělo 12 slok, 48 veršů a na-
víc TO bylo psané starou češtinou. Během měsíce jsme se TO-
HLE všechno „nadrtili“. Nejdřív jsme se prezentace před třídou 
děsili, ale všichni jsme uspěli a měli jsme radost i jedničku.

Jednou o hodině literatury paní učitelka Soňa Tomková přišla 
s nápadem Polednici zdramatizovat, tzn. udělat z básničky di-
vadelní hru. My jsme souhlasili a pustili jsme se společně do 
práce. A pak už všechno šlo hladce. Rozdělili jsme si role, se-
hnali kostýmy a z domova přinesli rekvizity. 

Každý rok ve škole probíhá Den otevřených dveří. Dohodli 
jsme se, že v tento den Polednici představíme veřejnosti a za-
hrajeme ji poprvé před publikem.

A najednou tady byl den „D“. Většina z nás přišla v černém, hol-
ky s červenou rtěnkou a kluci s namalovaným knírkem. Matka, 
v imaginární kuchyni, vaří v zástěře MasterChef, místo dítěte 
se u stolu pohybuje velký medvěd – plyšák. Překvapeným di-
vákům dochází, že jde o parodii. Úvodní hudební doprovod 
na klarinet navozuje pravou divadelní atmosféru. Prvních pár 
veršů je opravdu těžkých, ale s potleskem počáteční nervozita 
mizí. Jsme nadšení z našeho úspěchu a Polednici hrajeme 8x 
za jeden večer a říkáme si, že je škoda, jak to rychle uteklo.

Na začátku tohoto školního roku jsme se k Polednici vrátili 
a předvedli ji sedmým třídám. Doufali jsme, že se spolužákům 
divadlo bude líbit. A nemýlili jsme se. Někteří dokonce koukali 
s otevřenou pusou a pak nám hlasitě zatleskali. 

A jaké plány máme s naší Polednicí dál? V rámci projektu „Děti 
dětem“ se na nás mohou těšit nejmenší spolužáci z prvních 
tříd. Snad se nebudou bát. A také plánujeme s představením 
vyjet i mimo naši školu, a to k seniorům do Alzheimer parku 
ve Dřevčicích. Těšíme se na naše další společné vystoupení, 
kterým někoho potěšíme.

Žáci 8.A a Mgr. Soňa Tomková

Malý festival volného času
V průběhu měsíce září Základní škola Zeleneč ve spolupráci 
s naší obcí během pár dnů zvládla zorganizovat velmi příjem-
nou a užitečnou odpolední akci nazvanou Malý festival vol-
ného času.  Pokusili jsme se pod jednu střechu, konkrétně tu 
nad tělocvičnou základní školy, dostat všechny subjekty, které 
v Zelenči nabízejí pro děti i dospělé volnočasové aktivity. Mís-
tem konání se tedy stala prostorná tělocvična základní školy, 
její zahrada a přilehlé parkoviště, kde se prezentovaly šikovné 
děti na rychlých bruslích. V tělocvičně samotné pak proběhly 
ukázkové lekce florbalu a také malé taneční workshopy růz-
ných tanečních škol a tanečních směrů. Prezentovaly se rov-
něž subjekty, které nabízí kroužky výtvarné a hudební, výukové 
a doučovací, či pracující s kostičkami Lega. Akci přišli pod-
pořit i vedoucí zápského skautského oddílu a představit svoji 
oddílovou činnost se zelenečskými dětmi a mládeží. Zájmo-
vé subjekty, které se tak narychlo nemohli festivalu zúčastnit, 
pak dostali prostor alespoň v rámci opakované videoprojekce 
klubových úspěchů. Zájemci o nabídku kroužků z řad rodičů 
a dětí se mohli příjemnou procházkou přemístit na hřiště SK 
Zeleneč, kde probíhaly fotbalové tréninky nejmladších chlap-
ců a další lekce inline bruslení.

Akci svojí účastí podpořili tyto kluby a firmy: Bezva kroužky 
– futsal, Fit studio D, Hectic Dance Club, Hobbýk, InDance, 
JSME INLINE, Jóga s hernou, Jóga s Janou, kroužek karate, 
Krav Maga, KSBM – bruslení, Parkur, Prague Tigers – florbal, 
SK Zeleneč – fotbal, Skauti Zápy, Veselá věda – stavění z lega.

V příštím roce plánuje ZŠ Zeleneč podobnou přehlídku volno-
časových aktivit nabízených pro následující školní rok  uspořá-
dat znovu. Ta ale proběhne již v prvním zářijovém týdnu a bude 
avizována s dostatečným předstihem, aby byla účast každé-
ho subjektu možná v plné míře. 

Jana Laňka
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Lepší klima 
i psychické zdraví 
dětí. Zelenečská 
škola zavádí finský 
program KiVa
Jak vypadá respekt, spolupráce a vzá-
jemná podpora. A taky co je šikana a jak 
jí předcházet. To jsou klíčová témata, 
kterým se od letošního září pravidelně 
věnují žáci i učitelé na ZŠ Zeleneč. Vý-
uka podle metodiky KiVa by měla zlepšit 
psychickou pohodu dětí i vztahy mezi 
nimi. Do finského preventivního progra-
mu se zapojilo už 44 škol z celého Česka 
a mezi nimi je i ta naše.

Žáci stojí v kruhu a tlesknutím si pře-
dávají štafetu, zároveň při tom vykřikují 
jména svých spolužáků. Pomalu se do-
stávají do tempa, hra se zrychluje, děti 
se snaží soustředit. Stačí totiž chvilka 
nepozornosti a někdo se ve hře ztratí. 
Ale i kdyby, nevadí to. Když někdo udě-
lá chybu, všichni mu zatleskají – a hra-
je se dál. Jenže pak zazvoní a je konec 
hodiny. Sedmá B je zklamaná. „Kdy to 
zase budeme hrát?“ ptají se děti. Ani si 
nevšimly, že se právě zdokonalily v do-
vednosti naslouchat a nebát se udělat 
chybu. To, co by až dosud vypadalo jako 
dost neobvyklá výuka, se na zelenečské 
škole stává normou.

Je čtvrtek ráno a v Zelenči právě skon-
čila hodina etické výchovy podle me-
todiky KiVa. Program vede třídní učitele 
i jejich žáky: systematicky, krůček po 
krůčku se všichni učí spolu komunikovat, 
pojmenovávat svoje emoce a vcítit se 
do jiných, aby pak mohli zpracovat ná-
ročné, zato klíčové téma – šikanu a její 
důsledky.

„Hledali jsme program, který by řešil 
několik problémů najednou. Během 
školního roku se v řadě tříd objevu-
jí drobné konflikty, projevy psychických 
potíží nebo i kyberšikana. Samozřejmě 

je všechny jednotlivě řešíme, ale nejú-
činnější je prevence,“ vysvětluje ředitel 
Jiří Ptáčník, proč se na jaře letošního 
roku rozhodlo vedení školy pořídit licen-
ci na tento program a jeho výuku zakot-
vilo v rozvrhu v rámci předmětu Etické 
výchovy pro 4. až 9. třídu a do hodin češ-
tiny pro mladší děti.

Vedení školy mluvilo během přípravné 
fáze projektu s několika zástupci pilot-
ních škol, které program KiVa testovaly 
v předešlých dvou letech. Podle jejich 
zkušeností je tato metodika účinná ne-
jen v případech, kdy se objeví šikana 
nebo kyberšikana, ale pomáhá taky 
proti dalším nežádoucím jevům, jako je 
sebepoškozování, poruchy příjmů po-
travy nebo různé typy závislostí. Má ale 
taky celkově ozdravný účinek na klima 
školy. „Průzkumy ukazují, že se žáci Kiva 
škol cítí lépe než děti na jiných běžných 
školách. Zvyšuje se jejich motivace ke 
studiu i studijní výsledky,“ píše se v ofici-
álních materiálech programu.

Kromě pravidelných preventivních tříd-
nických hodin vznikl na škole KiVa tým 
složený ze šesti členů pedagogické-
ho sboru. Tým se bude věnovat všem 
projevům šikany, které by se na škole 
mohly objevit. „Prošli jsme speciálním 
školením, kde jsme se naučili techniku 
řízených rozhovorů s účastníky šikany. 
V případě, že se nějaký takový problém 
objeví, můžeme ho rychle a efektivně 
řešit,“ popisuje vedoucí týmu a školní 
metodička prevence Jana Dresselová. 
Podle ní se žáci mohou na tým obrátit 
kdykoli, kdy budou účastníkem či svěd-
kem šikany nebo se o ní doslechnou.

Jak efektivní program skutečně bude, 
ukáže čas. Zelenečská škola se kromě 
úvodního průzkumu zapojila do rozší-
řeného testování KiVa škol, kterého se 
účastní všechny čtvrté a šesté ročníky. 
Žáci v něm anonymně odpovídají na 
otázky spojené se šikanou – zda a pří-
padně jak často a v jaké podobě se 
s ní na škole setkali, jak samotný po-
jem chápu. Šetření běží teď na začát-
ku října a potom se bude opakovat na 
konci školního roku. Vedení školy věří, 
že průzkum ukáže smysluplnost celého 
programu. Doufáme, že se díky této sys-
tematické prevenci budou naši žáci cítit 
ve škole lépe a že se zlepší jejich psy-
chická pohoda i vztahy ve třídách.

Ing. Jana Dresselová 
školní metodik prevence

Přednáška 
o online 
závislostech 
s podporou 
O2 Chytrá škola
Již v minulém školním roce jsme pro 
naše žáky i veřejnost realizovali sérii 
přednášek na téma digitálního zdraví 
a bezpečí. To vše se u nás děje díky fi-
nanční podpoře z grantu O2 Chytrá 
škola. Díky němu jsme navázali spolu-
práci s několika organizacemi i jednot-
livci, kteří jsou špičkami v tomto oboru, 
a pokračovat budeme i v tomto školním 
roce. Vše vyvrcholí finální veřejnou be-
sedou s veřejností, na kterou se můžete 
těšit v prvním prosincovém týdnu.

Hned na začátku října měli možnost ab-
solvovat přednášku erudovaných lekto-
rů z organizace Digitální zdraví dětí naši 
osmáci. Řeč byla o digitálních závis-
lostech, dopaminu a problematickém 
hraní. Digitální technologie se totiž staly 
součástí životů našich i dětí. Být dítětem 
v dnešní době znamená potýkat se se 
stále novými výzvami a lákadly. A my se 
snažíme nenechat v tom děti (potažmo 
rodiče) samotné.

Mgr. Pavlína Jurzykowská, ZŠ Zeleneč
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Ohlédnutí za 
jubilejním cyklo 
závodem v Zelenči
Třetí zářijovou neděli náš Spolek rodičů 
a přátel ZŠ a MŠ v Zelenči uspořádal na 
valu „U kapličky“ jubilejní, 10. ročník MTB 
Cyklozávodu, který se jezdí převážně na 
travnatém terénu. V podstatě letos pro-
běhl již 11. ročník, to proto, že první roč-
ník jsme historicky nazvali nultým a tím 
se pořadí ročníku letos zastavilo na ku-
latém čísle.

Jsme moc rádi, že se letošního roční-
ku zúčastnila téměř stovka závodníků 
a také celá řada fanoušků. Děkujeme 
všem rodičům, babičkám, dědečkům, 
kamarádům za to, že na tyto sportovní 
události přijdou podpořit malé i velké 
závodníky.

Samotné umístění na stupních vítězů 
pro nás, pořadatele, není až tak důležité, 
neboť všechny děti, které dorazí, vnímá-
me jako vítěze. Hlavně proto, že přijdou 
závod zkusit, zabojovat a zazávodit si. 
Těší nás, že máme možnost uspořádat 
pro děti závod, který není na prvním mís-
tě o špičkových sportovních výkonech, 
ale pojímáme ho jako hobby závod, což 
také pro samotné děti může být osvěžu-
jícím zážitkem. Navíc úplně všichni od 
nás dostanou ocenění, fandíme skuteč-
ně i tomu poslednímu závodníkovi v cí-
lové bráně. U starších dětí pak obzvláště 
oceňujeme, že vyrazí od obrazovky tele-
fonu či počítače a přijdou závodit. A ti, 

kteří ještě navíc pomáhají stavět tratě, 
zázemí závodu a pomohou se závěreč-
ným úklidem, ti mají náš speciální obdiv 
a vděk. Přejeme si, abychom měli větší 
počet závodníků především ve starších 
věkových kategoriích (druhý stupeň ZŠ). 
I pro ně máme vždy připraveny krásné 
ceny a mrzí nás, že jsme při posled-
ních ročnících tyto ceny vraceli, protože 
jsme je neměli komu věnovat. Těší nás 
však, že vedení místní ZŠ také podpo-
ruje účast svých žáků na tomto závodě 
a vyhlašuje motivační soutěž pro nejví-
ce zapojený třídní kolektiv v rámci cyk-
lozávodu. Vítězný kolektiv je následně 
Spolkem odměněn lahodným dortem. 
Letos tato odměna putovala směrem 
k novým žáčkům ZŠ, konkrétně do třídy 
1.A , pod vedením paní učitelky Elišky Ji-
rešové. Máme velkou radost, že více než 
polovina této třídy přišla závodit. V těs-
ném závěsu za ní se umístily třídní kolek-
tivy z tříd 2.A, 2.B a 4.A.

V odpolední části závodu tradičně vy-
startují na trať ti nejmenší a nejmladší 
závodníci, kteří soutěží na odrážedlech 
a malých kolech. Tito sportovci jezdí po 
asfaltu v ulici U Lesoparku, a proto bych 
tímto ráda poděkovala především oby-
vatelům této a okolních ulic za jejich po-
chopení, vážíme si toho, že pro tuto akci 
přeparkují svá auta a uvolní konec sle-
pé ulice pro náš závod. Při závodu této 
„mini“ kategorie je vždy hezké pozoro-
vat, jak nadšeně rodiče své malé závod-
níky na trati podporují.  Právě tyto děti, 
některé z nich vůbec na svých prvních 
závodech, bývají na trati překvapené 
z toho, co se kolem děje a závod občas 
i doběhnou nebo dojdou za mohutné-

ho povzbuzování svých rodičů a souro-
zenců, což jsou krásné momenty. Náš 
letošní nejmladší závodník měl 1,5 roku. 
Start této kategorie úmyslně zařazuje-
me na co nejpozdnější odpolední dobu, 
aby se malé děti stihly po obědě vyspat.

Pomyslnou třešničkou na dortu naše-
ho cyklozávodu jsou v každém roční-
ku závody v kategorií žen a mužů, kde 
se již jezdí také tzv. smyčka na val, a to 
není vůbec jednoduché. Moc si cení-
me všech žen, které vyrazí na trať téměř 
2,5 km dlouhého okruhu, každá ve svém 
tempu. Tím právě přihlížejícím dětem 
dávají úžasný příklad, že není třeba se 
bát a má cenu jít zkusit postavit se na 
start a závodit. Líbí se nám, když vidíme, 
že se každý rok na místě část dospěláků 
odhodlá až na poslední chvíli, navzájem 
si na místě půjčují kolo či helmu, aby 
závod mohli absolvovat i ti, kteří kolem 
oběda ještě netušili, že odpoledne vy-
razí na trať. Závod mužů a juniorů (nad 
18 let) je v posledních ročnících téměř 
nejobsazovanější kategorie. Zelenečští 
muži to berou velmi sportovně, někteří 
i lze říci přestižně a soutěží (část i doslo-
va) ze všech sil. Jejich 5 km dlouhá trať 
už není vůbec snadná. A když pak mla-
díci věkem kolem dvaceti let vystartují 
doslova jako draci, vidíme, že i ty dříve 
narozené tatínky (někdy už i tatínky těch 
mladíků) to pak vyburcuje k výkonům 
hodným velké pochvaly a ocenění. Byli 
jsme zároveň letos osloveni, abychom 
kategorii rozdělili věkově na mladší 
muže a zralejší muže. Slibujeme, že se 
nad tím do budoucna určitě zamyslíme.

Celý závod v průběhu let pořádaly míst-
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hlavní koordinátorky, Markéty Schován-
kové. Všichni tak činili z velké radosti, 
s nadšením a hlavně pro své děti. Ale 
protože jejich vlastní děti odrostly nejen 
těmto závodům, ale mnoha spolkovým 
aktivitám, logicky se tento tým již roz-
hodl a oznámil, že celá parta lidí, která 
celé ty roky tyto úžasné závody dělala 
naprosto dobrovolně, zdarma, věnovala 
závodům svůj volný čas, uspořádá tento 
závod  letos již naposledy.

Jsme tak velmi rádi, že se nám podařilo 
domluvit s další aktivní členkou našeho 
Spolku, místní maminkou, Evou Filipo-
vou, která nakonec kývla na to, že by 
jako rodinný tým zkusili v příštím roce 
závody uspořádat oni. Třeba i s úplně 
novým konceptem a novými inovace-
mi. Věřím, že se Evě podaří oslovit dal-
ší aktivní rodiče ve věku dětí, pro které 
tyto závody pořádáme a kteří nabídnou 
svou pomoc, kde bude potřeba. Prosí-
me tedy místní sportovce a další ochot-
né dobrovolníky, nabídněte Evě v tomto 
svoji podporu. Pochopitelně Eva dosta-
ne i pomoc a podporu od nás, ale bude 
potřeba vybudovat celý nový tým pro 
organizaci závodů. Ze zkušenosti víme, 
že připravit takovou akci není vůbec jed-
noduché, vyžaduje to mnoho hodin pří-
prav, zařizování , organizace, poté práci 
na místě v rozsahu velké části závodního 
dne. Pevně věříme, že se tady v Zelenči 
najdou dobrovolníci a sportovci, kteří 
v tom Evu a nás, nadšence ze Spolku 
nenechají samotné.

Je mnoho těch, kteří se v průběhu let 
na pořádání cyklozávodu podíleli. Tímto 
bych ráda vyjádřila své poděkování kon-
krétně, a to celým rodinám ze Zelenče. 
Velký dík tak patří konkrétně  Schován-
kovým, Petrovým, Krošlákovým, Pláši-
lovým, Poznerovým, Moravečkovým, 
Horníkovým, Urbánkovým, Podlipským, 
Kopovým, Vitoušovým, Červenclovým.  
A také pak mnoha jednotlivým lidem 
a rodinám členů výboru i členům bý-
valých výborů Spolku, kteří přiložili ruku 
k dílu všude, kde bylo potřeba a které 
nezvládnu vyjmenovat. Ještě jednou vel-
ké díky vám všem.

Těšíme se na nové začátky dalšího roč-
níku závodu, na nové inspirace, přejeme 
koordinátorce Evě svěží vítr do plachet 
v koordinační roli a těšíme se na všech-
ny společné zážitky v naší krásné obci.

Olga Nováková

Předsedkyně Spolku rodičů  
a přátel ZŠ a MŠ Zeleneč

Roztomilá  
hrozba nutrie
Na začátek bych si dovolil zmínit pár zá-
kladních faktů o nutrii říční (Myocastor 
coypus). Jedná se o savce z řádu hlo-
davců dorůstajícího až do hmotnosti 
dvanáct kilogramů, který se může dožít 
až patnácti let. Pokud má samice dobré 
podmínky k životu může přivést na svět 
až dva vrhy ročně, ve kterých se rodí jed-
no až čtrnáct mláďat. Nutrie se živí pře-
devším potravou rostlinného původu, 
ale nepohrdne ani měkkýši, raky a červy. 
Samice má čtyři až pět párů bradavek 
umístěných po stranách a může tedy 
krmit mláďata i ve vodě, kde se cítí bez-
pečněji. V případě nebezpečí, dokáže 
nutrie velmi rychle zmizet pod hladinou, 
kde vydrží na jeden nádech až pět mi-
nut. Hnízdo si tito hlodavci vytvářejí zpra-
vidla na březích vodních toků a rybníků, 
kde budují nory dlouhé až několik metrů.

Původní domovinou nutrií je Jižní Ame-
rika, ze které se tento druh dostal do 
České republiky v roce 1924. Původně 
se nutrie chovaly na farmách, ze kterých 
velmi úspěšně unikaly do volné přírody, 
až se v současnosti zařadily mezi inva-
zivní druhy. Navíc v našich podmínkách 
nemá dospělí jedinec přirozené nepřá-
telé a počty nutrií se tak mohou velmi 
rychle vymknout kontrole.

 
 

Možná vás teď napadá otázka, proč by 
to vlastně měl být problém? Možných 
odpovědí je hned několik. Zejména kvů-
li škodám, které jsou nutrie ve větších 
počtech schopny napáchat, ať se jed-
ná o škody na polních plodinách nebo 
narušování břehů vodních toků. Celkově 
se jedná o mnohamilionové škody, kte-
ré se mnohdy hradí z kapes daňových 
poplatníků tedy nás všech. Další kompli-
kací spojenou s tímto druhem je fakt, že 
nutrie mohou být nakažené chorobami, 
které mohou zasáhnout i člověka, ať už 
se jedná například o salmonelu, tularé-
mii, ale i spousty dalších. Choroby však 
mohou přenášet i na další druhy živo-
čichů, které jsou v našich podmínkách 
původní a jejichž nízké stavy potřebují 
zvýšenou pozornost, například zajíc pol-
ní.

Co tedy může běžný občan dělat? Na 
tomto místě bych si dovolil parafrázovat 
známý český film – Jáchyme, hoď ho 
do stroje: „Nekrm ty nutrie, nekrm ty nut-
rie nebo se z toho zblázníš!“

Ne nadarmo některá města, zakázala 
krmení nutrií pod hrozbou pokuty. Z po-
hledu rodiče vystavuji dítě při kontaktním 
krmení hrozbě nákazy některými z mno-
ha chorob. Z pohledu řádného plátce 
daní si v tomto případě krmím tvora, 
který následně odčerpá o to víc peněz 
ze státního rozpočtu, které zvláště v této 
rozkolísané době můžeme využít jinde.

Michal Vlk
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Klubu senior
Klub senior byl v naší obci založen před 5 lety. Je otevřen všem 
občanům nad 65 let, kteří mají zájem trávit společný čas se 
svými vrstevníky, mají zájem stále být aktivní, dále se vzdělávat, 
cestovat, orientovat se v současné době, diskutovat o různých 
problémech, bavit se, dělat něco pro své duševní a fyzické 
zdraví.

Po pěti letech existence klubu už je možné zhodnotit stav 
a veškeré aktivity a zamyslet se, jak pokračovat dál. Se skupi-
nou aktivních členek a členů jsme se o to pokusili.

K hodnocení jsme použili metodu rychlé SWOT analýzy. Podle 
ní se vychází ze zjištěných skutečností, které jsou rozděleny do 
čtyř oblastí: silné stránky, slabé stránky, příležitosti a rizika.

K silným stránkám patří především možnost zapojit se do zá-
jmové skupiny, pestrost programu, aktivní vedení klubu, zájem 
obce podporovat činnost seniorů.

Každoročně je sestaven plán a zveřejněn na webových strán-
kách klubu. O jednotlivých akcích jsou pak přihlášení senioři 
informováni mailem. K nejvíce oblíbeným a hojně navštěvo-
vaným akcím patří pravidelná setkání (adventní, velikonoční, 
grilování), poznávací výlety po Česku autobusem nebo vla-
kem, komentované prohlídky významných památek, exkurze 
do významných míst v Praze a okolí s využitím dobrého vla-
kového spojení, návštěva kulturních představení (divadelních 
a filmových). K oblíbeným aktivitám žen patří pravidelné kon-
diční cvičení a jóga.

K slabým stránkám patří zatím menší nabídka přednáškových 
a vzdělávacích akcí, a to hlavně proto, že v obci není vhodné 
místo pro komunitní setkávání, místo pro vzdělávání, přednáš-
ky a kulturní pořady. Ve stávajících prostorách je i špatná akus-
tika, a to nejen pro seniory.

Příležitostí pro zlepšení činnosti jsou aktivní senioři, kteří při-
jdou s dobrými nápady a návrhy. Příležitostí je i získávání zku-
šeností od jiných subjektů s organizováním akcí (např. vzdě-
lávacích), spolupráce s ostatními spolky, organizování besed 
a setkání se zajímavými lidmi z obce a regionu. Seniory jsou 
kladně hodnoceny především cesty najatým autobusem do 
divadla a na poznávací výlety. Pro podporu této činnosti je tře-
ba získávání dalších finančních prostředků a dotace.

Rizikem pro činnost klubu jsou stále se zvyšující náklady na 
pořádání kvalitních kulturních a vzdělávacích akcí a vysoké 
náklady na dopravu. U seniorů mohou být rizikem zdravotní 
potíže.

Při dalším plánování a sestavování programu klubu výsledky 
analýzy využijeme.

Je třeba mít na zřeteli také demografický vývoj, stále se zvy-
šující počet seniorů, a to jak v celé společnosti, tak i v naší 
obci. Pokud budeme mít dobře fungující klub, jistě to přispěje 
k dobrému klimatu v obci.

Jana Neudertová
Klub senior

Výlety po krásách naší země 
Na konci srpna jsme se vydali do Jižních Čech, naším výcho-
zím bodem pro výlety byl hotel MAS v Sezimově Ústí. Odtud 
jsme se vydali do Tábora, kde jsme mimo jiné navštívili pout-
ní místo Klokoty. Vše bylo umocněno poutavým vyprávěním 
našeho skvělého delegáta o historii těchto míst. Stejně tak 
báječný bylo poznávání Českého Krumlova, kde jsme se spo-
lečně projeli na vorech po řece Vltavě. Potom následovala 
procházka městem až k zámku s překrásnou vyhlídkou na 
město. Kdo chtěl, mohl pokračovat do zahrad nad zámkem 
k otáčivému hledišti nebo se jen tak toulat a objevovat skrytá 
zákoutí města. Večery jsme trávili při hudbě, někdo tančil, jiní 
hráli hru bingo. Z našich řad vyhrál slevu 25 % z ceny pobytu 
pan Hlad z Horoušánek a první cenu - týdenní pobyt pro jednu 
osobu v hotelu - pan Jiroš ze Šestajovic. Výlet jsme zakončili 
v Bechyni, kam jsme se dopravili vlakem. Zde jsme viděli uni-
kátní most přes řeku Lužnici a navštívili také vilu Eduarda Be-
neše a jeho ženy. Výlet byl opravdu vydařený a to nejen proto, 
že nám přálo krásné počasí. Domů jsme se vraceli spokojeni 
a plni nezapomenutelných dojmů. Rádi sem opět zavítáme 
napřesrok.

Cílem našeho dalšího výletu byl začátkem září Žďár nad Sá-
zavou, kde jsme navštívili Poutní kostel sv. Jana Nepomuc-
kého na Zelené hoře, národní kulturní památku zapsanou na 
Seznamu světového dědictví UNESCO. Stavitelem kostela byl 
slavný architekt Jan Blažej Santini - Aichel. Byli jsme naprosto 
unešeni, jak si geniálně dokázal vyhrát s interiém, světly a ba-
revnou výplní oken. To je skutečně nádhera! Ambity okolo kos-
tela jsou taky řešeny v obloucích, a tvoří tak unikátní prostor 
okolo tohoto místa. Víte jak vznikl Žďár? Prvně zde byl posta-
ven klášter uprostřed lesů, které bylo nutno pokácet a vyžďá-
řit, neboli vypálit kořeny. Klášter prospíval až do doby, kdy byl 
zrušen Josefem II., synem Marie Terezie. Pak se měnily pan-
ské rody, které klášter koupily a část jej přeměnily na zámek. 
V současné době patří zámek rodině Kinských, stejně jako 
okolní půda a lesy. I na klášteře se podepsal Santiniho rukopis, 
jak v bazilice, tak v úžasné vstupní hale, spíše sálu - prelatuře. 
S nádherně malovaným stropem a s dostatkem světla, jak to 
měl vždy v úmyslu. Rozloučili jsme se s klášterem, přejeli most 
s barokními sochami a navštívili samotné město. Tak někdy 
zase na shledanou. 

Fotografie z našich výletů najdete na našich webových strán-
kách www.spcch.cz/zo-jirny

Eva Pilátová
jednatelka SPCCH v ČR z.s.
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až do ligy
Viktor Pančev (2002) a Kryštof Pančev 
(2005), dva bráchové ze Zelenče, dva 
fotbalisté. S fotbalem začínali v zele-
nečském SK a oba to dotáhli docela vy-
soko, ale chtějí ještě výš. O svoje vzpo-
mínky, úspěchy, plány a přání se s námi 
podělili v následujícím dvojrozhovoru. 

Řekněte nám nejdřív, kam jste to oba 
ve svých fotbalových kariérách dotáhli. 
Kde hrajete, čím jste prošli? 
Viktor: Fotbal hraju od svých 4 let. Začí-
nal jsem v Zelenči, poté jsem přestoupil 
do Viktorie Žižkov, v 16 letech mě koupi-
la Sparta. V 18 letech jsem šel po konci 
dorostu na Spartě na roční hostování 
do Hostouně, kde jsem se rozhodl na-
konec zůstat pro větší herní vytíženost. 
Kryštof: Fotbalovou kariéru mám po-
dobnou jako brácha, začal jsem ve 
svých čtyřech letech tady v Zelenči, po 
čtyřech letech v Zelenči jsem přestoupil 
stejně jako Viktor do Viktorky Žižkov, kde 
jsem byl asi pět let. Pak se naše cesty ro-
zešly, zatímco brácha šel do Sparty, já 
šel do Slavie. Ve Slavii jsem byl od žáků 
až do konce dorostu. 

Viktore, momentálně tedy kopeš 
v Hostouni, která hraje III. ligu. Máš 
profesionální licenci? A jak si vlastně 
představuješ svoji fotbalovou budouc-
nost? 
Viktor: Ano, hraju za třetiligovou Hostouň. 
A mám poloprofesionální kontrakt. Můj 
sen je se fotbalem uživit na full time. 

Co školy, dodělal jsi? 
Viktor: Teď studuju druhý ročník Čes-
ké zemědělské univerzity v Suchdole, 
konkrétně ekonomiku. Do toho pracuju 
v marketingové společnosti, takže se 
opravdu nenudím.

A tytéž otázky pro tebe, Kryštofe. Aktu-
álně hraješ ve starším dorostu pražské 
Dukly. Jakou hraješ ligu? A co dál: fot-
bal, škola, práce? 
Kryštof: Aktuálně hraju za Duklu Praha, 
kde trénuju s B-týmem a zápasy hraju za 
starší dorost jako dorazový ročník v nej-
vyšší dorostenecké lize. Do školy chodím 
na Ládví na Soukromou střední školu, 
kam jsem akorát přestupoval, právě kvůli 
fotbalu. Do práce nikam nechodím, jen 
jsem byl párkrát někde na brigádě.

A plány?  
Chceš hrát profi? 
Kryštof: Profesi-
onální kariéra mě 
samozřejmě láká, 
je to můj sen a sna-
žím se dělat vše 
proto, aby se mi 
splnil.

 
 
 
 
 
 

Oba jste začínali v SK Zeleneč. Jak na 
tu dobu vzpomínáte? 
Viktor: Na fotbal v Zelenči? Vzpomínám 
moc rád a vzpomínky mám jen pozitivní. 
Kryštof: Na dobu, kdy jsem hrál za Ze-
leneč, vzpomínám jen v dobrém, nejví-
ce si vybavuji soustředění ve Svratce, to 
bylo opravdu super. 

Vybavujete si své první trenéry? Co 
byste jim vzkázali?
Viktor: No, jasně. Například pan trenér 
Havlíček. To jemu jsem vděčný, že chy-
tám. Na soustředění mě dal poprvé do 
brány a tam jsem nakonec i zůstal.  

Kryštof: Vzpomínám si na všechny tre-
néry, ať už to byl Petr Havlíček, Antonín 
Kočevár nebo Radek Ešner. Všem bych 
chtěl poděkovat, protože právě kvůli nim 
mě začal fotbal bavit.

Viktore, ty chytáš. Někde jsem našel, že 
tvým vzorem je Manuel Neuer z Bayer-
nu. Sedí to? 
Viktor: Manuel Neuer byl můj velký vzor, 
když jsem byl mladší. Teď sleduju nejvíc 
gólmany z Premier League.

Kryštofe, hraješ vzadu. Tak jsi to vždyc-
ky chtěl, netáhlo tě to dopředu, dávat 
góly nebo tvořit hru ve středu? A máš 
taky nějaký vzor jako brácha? 
Kryštof: Jasně, každý chce dávat góly 
a tím být vidět, ale mě už jako malého 
bavilo spíše bránit, bylo pro mě pod-
statnější gól neinkasovat než ho dát, 
takže jsem spokojený na pozici stopera. 
Ano, samozřejmě mám vzor. Je spousta 
skvělých sportovců, mým velkým vzo-
rem je právě stoper Sergio Ramos.

Co byste oba vzkázali malým zeleneč-
ským fotbalistům? Co mají udělat, aby 
to dotáhli tak vysoko jako vy dva? 
Kryštof: Vzkázal bych jim, aby se nebáli, 
že udělají chybu, a ať si fotbal užívají, to 
je nejdůležitější.

Viktor: Malým klukům ze Zelenče bych 
vzkázal, ať se fotbalem hlavně baví a ať 
se nestresují. Pořád to je jen zábava. 
Jestli se fotbalem chtějí živit, musí to 
opravdu chtít, makat na sobě a mít taky 
trochu toho štěstíčka.

Kluci, díky a ať vám to kope a chytá 
samo!  

Rozhovor vedl Ladislav Mrklas
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Úspěchy zelenečských 
aerobiček na republikovém 
mistrovství 
Svět aerobiku se nedávno těšil jednomu z vůbec nejdůležitěj-
ších závodů v roce, a to Mistrovství České republiky ve spor-
tovním aerobiku a fitness týmech (MČR). Závod se konal ve 
dnech 14. a 15. října a zúčastnilo se ho hned 6 týmů a 2 jed-
notlivkyně z černo mosteckého klubu Fit studio D. Mezi jejich 
špičkové závodnice patří i děvčata ze Zelenče. Závod byl jako 
každý rok napínavý a z finálového dne pořizovala záznam také 
Česká televize. MČR je pro závodníky i diváky každý rok velko-
lepý zážitek a předvedou se tu opravdu ti nejlepší. Atmosféra 
byla ve finálový den nádherná a holky dokázal adrenalin vy-
burcovat k podání těch nejlepších výkonů. 

V kategorii Adult Grande Aerobik se v šestičlenném týmu 
staly II. vicemistryněmi republiky Kateřina Soukupová a Ane-
ta Moravečková a jejich trenérka Míša Mádrová byla s jejich 
výkonem ve finálovém kole velmi spokojená. Stejné ocenění 
a tedy bronzovou medaili vybojovala Aneta Moravečková také 
ve sportovním aerobiku v kategorii dospělých dvojic. Výborný 
výkon se svým týmem podaly také Daniela Soukupová, Nela 
Nájemníková a Emma Chmátalová, které se v kategorii Junior 
Step umístily na krásném 4. místě. 

Ve stejném složení čeká děvčata ještě Mistrovství světa v bel-
gickém Gentu, a to poslední říjnový víkend, kterým letošní se-
zónu zakončí.

Kateřina Soukupová, závodnice klubu
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ze ZŠ Zeleneč
Gratulujeme a děkujeme všem sportovcům a sportovkyním, 
kteří skvěle reprezentují nejen ZŠ a MŠ Zeleneč, ale také naši 
obec!

17. ročník Středočeské in-line brusle

Kategorie Nejmladší dívky

1. místo  Agáta Bajzíková

2. místo  Emma Štědrá

Kategorie Nejmladší chlapci

3. místo  Martin Petr

Kategorie Mladší dívky

1. místo Natálie Maříková

Kategorie Juniorky 13-15 let

1. místo Amálie Káninská

3. místo Žofie Pelikánová

 
Mistrovství České republiky v badmintonu družstev U19 

Zlatá medaile družstev - SK Prosek Praha

Petr Bříza, nejmladší člen týmu 

Jste podnikatel, 
firma, živnostník?
Zviditelněte svůj profil na nových  
stránkách obce Zeleneč!

Zašlete svůj požadavek na e-mail obec@zelenec.cz  
s kompletními informacemi o vás, jako je název 
společnosti, adresa, kontakt, IČO, případně také 
webovou stránku, Facebook profil, druh podnikání 
a třeba také fotografii.

Následně bude váš profil zařazen do seznamu firem 
působících v Zelenči. Tato služba je ZDARMA.
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Jak znáte První republiku?
Před několika dny jsme oslavili už 105. výročí vzniku Republiky 
československé. 28. říjen je právě kvůli tomu státním svátkem. 
Tehdy vzniklo uspořádání, kterému jsme si zvykli říkat První re-
publika. Zkuste si tu, co o ní víte. 

1.  V souvislosti se vznikem Československa se mluví o tzv. 
mužích 28. října, kteří stáli v čele dění. Jeden z následují-
cích pánů mezi ně nepatří. Ale který? 

 a) Alois Rašín 
 b)Jiří Stříbrný 
 c) Karel Kramář 
 d) Vavro Šrobár

2.  Na obrázku vidíte tvar nového státu. Oproti dnešku byl vý-
razně protáhlejší od západu na východ a měl více souse-
dů. Vyberte jejich správný seznam. 

 a)  Polsko, Rumunsko, Německo,  
Maďarsko, Rakousko

 b)  Polsko, Maďarsko, Sovětský svaz,  
Německo, Jugoslávie

 c)  Rakousko, Rumunsko, Polsko,  
Německo, Sovětský svaz

 d)  Německo, Polsko, Maďarsko,  
Ukrajina, Rakousko  

3.  Na zelenečském pomníku padlým a tady vedle na obráz-
ku vidíte znak, který se provizorně používal jako jeden ze 
státních znaků v letech 1918–1920. Čí znak to ve skuteč-
nosti byl?  

 a) hasičů
 b) Národního výboru 
 c) československých legií
 d)  Čs. národní rady neboli zahraničního odboje 

v čele s TGM

4. Nejvyšší horou První republiky byl/a? 
 a) Lomnický štít
 b) Sněžka
 c) Hoverla
 d) Gerlachovský štít

5.  Kolik obyvatel žilo v Československu podle prvního sčítání 
lidu v roce 1921?

 a) asi 10,5 milionů
 b) necelých 12 milionů
 c) necelých 13,5 milionů
 d) necelých 15 milionů

6.  Kterou dějinnou událostí de facto zanikla První republika 
a začala tzv. Druhá republika

 a) okupací ze strany hitlerovského Německa
 b) přijetím výsledků tzv. Mnichovské dohody
 c) odštěpením Slovenska a Podkarpatské Rusi
 d) uzavřením paktu Molotov-Ribbentrop

 
5-6 správných odpovědí: Jste profesionální historik či historič-
ka. Nebo jste byl/-a loni 28. října u památníku v Zelenči a máte 
dobrého pamatováka.   

3-4 správné odpovědi: Máte hodně solidní přehled, jen tak 
dál.   

0-2 správné odpovědi: Svou historii moc neznáte, tak bacha, 
abyste některé její kapitoly nemusel/-a prožít znovu. Třeba 
právě něco jako Mnichov. 

Správné odpovědi: 1) c); 2) a); 3) c); 4) d); 5) c); 6) b.

stabilní zázemí
dlouhodobé zaměstnání na HPP
místo výkonu práce: Šestajovice a okolí
mzda dohodou
služební automobil
nástup možný ihned

NABÍDKA PRÁCE
Hledáme nové kolegy
na pozici servisního technika

ELEKTRIKÁŘ 
PLYNAŘ

Nabízíme

Kontakt
tel.: 608 718 111
kariera@wadimex.cz • www.wadimex.cz

(slaboproud, silnoproud) 
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Jak jsem si 
vyzkoušela svoz 
tříděného odpadu
Od večera prší. Prší i v noci než jdu spát, 
samozřejmě mě napadá, že lepší ter-
mín jsem si nemohla vybrat. Ráno mě 
totiž čeká svoz tříděného odpadu. Ale 
co, chlapi si taky nemůžou říct, že dnes 
nevyjedou, protože je moc mokro nebo 
zima. Naštěstí ráno už jen poprchává. 
Nasadím si kšiltovku, kterou moc neno-
sím, představa, že mě nikdo nepozná se 
později ukáže být zcela lichá. 

Těsně před 7 hodinou vcházím do dvo-
ra technických služeb naší obce, z dálky 
na mě nevěřícně koukají pánové, kteří 
postávají venku. Pan vedoucí mě vítá se 
slovy, že nečekal, že přijdu, obzvlášť v ta-
kovém počasí. A jeho výzvu z minulého 
týdne považoval spíše za vtípek. Nabíd-
ne mi židli a začíná krátká porada se sta-
rostou a místostarostou. Snažím se tvářit 
jako řadový zaměstnanec v TS, dozvím 
se pár zajímavostí, většina poslouchá, 
někdo se zapojí do diskuze. Konec a jde 
se ven, dobrý, už přestalo pršet, dostá-
vám bezpečnostní vestu a rukavice. 

Dnes je lidí dost, mohou tak vyjet hned tři 
auta, 2 zaměstnanci jdou do sběrného 
dvora. Vedoucí TS si mě bere do své po-
sádky a usedá za volant. Já s Tomášem 
– můj kolega pro následující 4 hodiny 
na sedadla vedle. V autě mě upozorňují 
na nebezpečí při pohybu na hlavní silni-
ci. Tomáš mi džentlmensky nabízí menší 
rukavice, nakonec si pod nepromokavé 
vezmu pracovní a sedí mi tak lépe. Mí-
říme do Školní ulice, musíme zvládnout 
v polovině obce sebrat všechny tříděné 
odpady krom papíru. Pro ten jezdí auto 
bez klecí, které objede celou obec. Prv-
ní zastávka, vyskočit z kabiny, zkontrolo-
vat obsah pytlů, Tomáš mi ukazuje, kam 
který odpad patří. Snad si to zapamatuji. 
Nejsem zrovna malá, ale vysypávání je 
docela náročné, nejvýš je sklo, plasty je 
někdy těžké dostat ven z pytle. Nadšeně 
pokračuji, získávám zkušenosti a jde mi 
to lépe. Tomáš mě pochválí, že jsem si 
hned zapamatovala, kam co patří, prý 
jsem ho překvapila a mohla bych hned 
nastoupit.  Část cesty jdeme, pak nase-
dáme a přesouváme se k Oboře, zase 
ven z auta. 

Ukazuje se výhoda úzkých ulic mezi řa-
dovkami, kdy každý jdeme po jedné 
straně a auto popojíždí prostředkem. 
Trochu tu překážejí parkující auta, takže 

občas hledáme umístnění pytlů.  Zase 
poprchává, ale vlastně mi to vůbec ne-
vadí, boty mám už mokré od vody na-
hromaděné na pytlích z nočního deště, 
kterou jsem si v začátcích svou nešikov-
ností vylila přímo pod nohy. Na rukávy mi 
občas něco vyteče, třeba když někdo 
dává tříděný odpad do bedny, ze které 
se přes noc stal malý bazének s plujícími 
plechovkami a kelímky. Nepromokavé 
rukavice fungují, někde jsem fakt ráda, 
že je mám, třeba při likvidaci rozmoklé 
krabice plné krabiček od cigaret, pope-
la a nevím čeho ještě.  Fuj, dost to smrdí, 
nejde to vzít, krabice se mi rozpadá pod 
rukama, vedle stojí právě vyvezené po-
pelnice popelnice, Tomáš dává pokyn 
a celou krabici házíme do ní. Vzpome-
nu si na tátu, fyzické práce se nebojím, 
to mám asi po něm. Ostatně toho po-
tkáváme na Bezručově, zastavuje auto, 
abychom mohli přejít, chvíli mu trvá než 
mu dojde, že to jsem já, a nevěřícně na 
mě kouká. Tak ta kšiltovka nepomohla. 
Později mu vysvětlím, že jsem nesvážela 
odpady kvůli nedostatku lidí, ale abych 
zjistila, jak to funguje. Vzít pytle postupně 
vysypat, prázdné hodit za plot a jde se 
k dalšímu domu, kousek se popoveze-
me na sajtně, Tomáš u toho přerovnává 
odpad v klecích, aby se toho vešlo co 
nejvíc a nemuseli jsme do dvora. 

Petky mezi plasty nepatří!

Překvapuje mě kolik lidí míchá petky 
mezi ostatní plasty, přemýšlím proč, 
možná to nevědí, musíme to více ko-
munikovat, slibuji si, že na tom zapracu-
jeme. Je to škoda, petky totiž dokážeme 
zpeněžit, ale za likvidaci ostatních plas-
tů musíme ještě zaplatit. Někdy mám 
problém, že se zapomenu a nevím, kde 
jsem pytle vzala, ale Tomáš mi přitaká-
vá, že to má stejně. Všem se omlouvám, 
jestli jsem to někde hodila vedle. Po-
stupně se klece plní, už vršíme pytle do 
výšky, nejvíc je ostatních plastů. Komu 

vezmeme pytel dáme nový. Čím jsou 
klece plnější tím hůře se mi pytle vysy-
pávají, protože jsou moc dlouhé. Pan 
vedoucí zvládá couvání do slepých uli-
ček a další manévry bez problémů. Trasy 
mají najeté, vědí, kdo jak třídí, kdo má 
jakou nádobu.  Když máme plno, jede-
me do sběrného dvora, chvíli trvá než 
se vymění klece, mezitím sleduji lisování. 
Povídám si s obsluhou,  z klece s plasty 
vytahuje láhev s Colou, ve které je ješ-
tě třetina nápoje. „Tohle nemůžu do lisu 
dát, musím to otevřít a vylít, ale kanálek 
máme až támhle“ ukazuje mi někam 
o 5 metrů dál, „všechno by to vyteklo do 
lisu a v létě je to tu pak plný vos“.  

Náš sběrný dvůr je vážně pravěk, až se 
stydím, že „šéfuji“ obci a naši lidé tam 
pracují v takových podmínkách. Auto je 
připraveno, udělám si pár fotek a jede-
me. Všichni se shodují, že dnes je od-
padu extrémně málo a hned dodávají, 
že příští týden to bude náročnější. Zbývá 
nám pár ulic, ještě několikrát vylévám 
vodu z nádob, co si ty lidi mysleli, když to 
dávali večer ven a pršelo, občas na mě 
něco vyteče z pytle, občas to nechut-
ně zasmrdí, bereme i mokré krabice, 
ve kterých někdo dá odpad před dům, 
protože auto s papírem už tu bylo před 
námi. Potkávám další známé, co jsem 
čekala. Hotovo, do sběrného dvora už 
nejedu, pospíchám domů, rychle se 
umýt, převléknout a na úřad, kde mě 
čeká jiná práce. 

Pánové, děkuji, že jste mě vzali mezi 
sebe, bylo to s vámi fajn. Získala jsem 
cennou zkušenost pro další kroky ke 
zefektivnění našeho systémů svozu. Ur-
čitě musíme některé věci změnit nebo 
upravit, taky musíme více edukovat ob-
čany, neboť zlepšíme-li třídění, zjedno-
dušíme svoz a likvidaci.  

Petra Moravečková
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Proč zůstal tříděný 
odpad před 
domem?
Jak všichni víte, v naší obci funguje svoz 
tříděného odpadu “od domu”. Tuto služ-
bu občanům zajišťuje obec svými za-
městnanci. Věříme, že je to velká výhoda 
pro obyvatele obce a všichni ji chceme 
zachovat. Proto dovolte, abychom vás 
upozornili na pár problémů, které nám 
znepříjemňují svoz a mohou být důvo-
dem, že váš odpad nebude odvezen.

Správné barvy pytlů
Ujistěte se, že jste odpady rozdělili do 
odpovídajících pytlů podle barvy a ne-
dáváte různé druhy odpadů dohromady 
do jednoho pytle. 

Rozdělení plastů
Dejte do jednoho žlutého pytle pouze PET 
lahve a do druhého ostatní plasty, usnad-
níte tím následné dotřídění a zajistíte větší 
využitelnost při dalším zpracování.

Zbytky potravin a nápojů
Nenechávejte větší množství zbytků po-
travin v plastových obalech. To platí také 
pro zbytky tekutin, obsah lahví vylijte. 

Velké předměty
Pokud máte větší předměty, které se ne-
vejdou do pytle jako je například rozbitá 
skluzavka, plastový regál, gumový ba-
zén nebo prasklá přepravka, zavezte je 
do našeho sběrného dvora. 

Ostré kusy skla
Ostré kusy skla a střepy do zeleného 
pytle nedávejte. Manipulace nám může 
způsobit zranění.

Děkujeme vám za spolupráci

Zaměstnanci v TS

Když více, je více
Když se obec rozrůstá, co do počtu obyvatel, a tak se 
obecní rozpočet více plní financemi, které by měly slou-
žit k rozvoji obce a k uspokojení potřeb jejich obyvatel. 
Prudké navýšení počtu obyvatel v Zelenči  po přelomu 
tisíciletí s sebou přineslo  také  spoustu práce spojené 
s provozem obce a značně se tak zvýšily nároky na za-
městnance úřadu. Ve srovnání s jinými vesnicemi podob-
né velikosti a rozsahem agendy byl náš úřad dlouhodobě 
výrazně personálně poddimenzován. Je až neuvěřitelné, 
jak dlouho veškerou administrativu zajišťoval jen býva-
lý starosta Husinec a paní Peštová. Nicméně až časem 
zjišťujeme, že jim nezbyl čas na dotažení všech projektů 
a plnění všech povinností, které přicházely jednak obecně 
s nárůstem administrativy, ale také právě se zvyšujícím se 
počtem obyvatel. A stejně tak to bylo s dlouhodobým plá-
nováním a realizací rozvojových projektů v obci, které jsou 
prostě nutností a povinností. Do voleb jsme jako Souse-
dé pro Zeleneč šli jednoznačně s nabídkou rozvoje obce 
a realizací mnoha projektů a to zkrátka bez zaměstnanců 
nelze zajistit. Proto se od konce loňského roku počet za-
městnanců a externích spolupracovníků navyšuje, a tím 
se samozřejmě zvyšují i mzdové náklady. Často je nám 
vyčítáno přijetí dvou komunitních koordinátorek. Každá je 
však zaměstnána na čtvrtinový úvazek, což při platových 
třídách opravdu není díra do rozpočtu a pokud se podívá-
me, jak se plní kalendář akcí, zlepšila se komunikace, pra-
videlně vychází zpravodaj plný informací, jsou tyto nákla-
dy dobrou investicí. Další pracovní síla na poloviční úvazek 
byla přijata na provedení inventarizace majetku obce, 

která dlouhá léta nebyla řádně provedena a předložené 
inventarizační soupisy již na první pohled vykazovaly velké 
nedostatky.  Rovněž bylo nezbytně nutné najmout externí 
odborníky, bez kterých bychom se neobešli při vyjednává-
ní s developerem projektu ve Mstěticích. Postoj v této věci 
považuji za velkou chybu minulého vedení obce. Pokra-
čující “vstřícnost” k developerovi by měla obrovský dopad 
nejen na obecní rozpočet, ale i na samotný život v obci nás 
občanů.  V neposlední řadě byl do týmu přijat projektový 
analytik, který společně s vedením obce připravuje pro-
jekty a k nim vyhledává vhodné dotační možnosti.  Dlužno 
říct, že to jsou jedny z prvních podaných žádostí o dotace,  
které naše obec kdy podala a mám radost, že první úspě-
chy se již dostavily. Je ostudou předchozích vedení obce, 
že v době, kdy okolní vesnice čerpaly stamilionové dota-
ce, Zeleneč podal za dlouhé roky pouze jedinou žádost. 
A pak máme na obecním úřadě naše referentky, bez nich 
bychom byli doslova ztraceni. To ony udržují provozní běh 
obce a zjišťují činnosti spojené s rozsáhlou agendou, ať 
už jde o administrativu, služby občanům, provoz vodovo-
du nebo odpadové hospodářství. To ony disponují know-
-how a jsou dušemi naší „radnice“. Jsou to srdcařky stejně 
jako ostatní zaměstnanci a jim všem patří dík, že i přes 
nižší prestiž jejich pracovních postů dál dávají práci pro 
naší obec maximum. A právě všechny tyto lidi potřebuje-
me zaplatit, aby se obec rozvíjela, jak je ve třetím tisíciletí 
očekáváno a abychom zamezili přenášení břemene (ne)
úmyslné pasivity předchozích vedení. Děkuji všem, kteří to 
myslí se Zelenčem dobře a věnují se mu nad rámec své 
pracovní doby!

Hana Urbánková
Předsedkyně Finančního výboru

Redakce Zelenečského zpravodaje je ze zákona povinna publikovat příspěvky všech zastupitelů obce.  
Redakce neodpovídá za tyto příspěvky a nezasahuje do nich obsahově ani redakčně.
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Mabon diskotéka
Třetí zářijová sobota, především ta ve-
černí část, byla magická. Po devate-
nácté hodině začalo zapadat slunce 
a celá louka se zalila do teplých barev 
končícího léta. A co víc, právě zde ve 
stejnou dobu začínala první Mabon 
diskotéka. V útulném šapitó hrál DJ Ho-
nis a venku byl připraven nejen bar, ale 
také tématický fotokoutek. To aby si ná-
vštěvníci odnesli nejen zážitky z večerní 
tancovačky, ale také vzpomínku na ni.  
Snad proto, ž

e se jednalo o první diskotéku (téměř) 
pod širým nebem, byl začátek trochu 
rozpačitý a nikdo nevěděl, co vlastně 
lze od takové akce očekávat. Jak ale při-
cházela tma, stoupal také počet hostů. 
Konečně se tedy party rozjela, DJ hrál 
skvělé hity, hosté tančili, náramně se 
bavili a užívali si jeden z posledních tep-

lých večerů tohoto roku. Nakonec se na 
louce sešla pestrá skupina lidí různého 
věku, které pojil společný cíl, a to užít si 
tento večer na maximum. A to se po-
vedlo!

Mabon diskotéka byla první takovou akcí 
v naší obci a podle zpětné vazby těch, 
kteří ten večer dorazili na obecní louku, 
se náramně povedla. 

V sobotu se oslavovala nejen dobrá ná-
lada a tanec, ale především blížící se 
rovnodennost, kdy den a noc trvají té-
měř stejně dlouhou dobu. Od další ne-
děle už se dny začaly krátit a my si užívá-
me podzim s jeho kouzelnými barvami.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na 
přípravě této akce a velké díky patří 
především všem hostům, bez nichž by 
Mabon diskotéka neměla tu správnou 
atmosféru.       

redakce

Mezinárodní  
den seniorů
Již přes třicet let, přesně od roku 1991 se 
1. října slaví Mezinárodní den seniorů. My 
jsme se rozhodli v tento den uspořádat 
pro zelenečské seniory nedělní odpole-
dní setkání a informovat je o dění v naší 
obci. Pozvání přijalo na 90 účastníků, 
z čehož jsme už dopředu měli velkou 
radost.

A tak jsme se všichni v neděli 1. října sešli 
v Restauraci Le Le, kde jsme pro seniory 
připravili malé pohoštění, pro každého 
letáček s důležitými a užitečnými infor-
macemi  o službě senior taxi, pečova-
telské službě a přidali jsme kontakt na 
obecního policistu. Úvodní oficiální část 
programu patřila vedení obce v čele se 
starostou Vítem Šikýřem a místostarosty 
Pavlem Fajtem a Petrou Moravečkovou, 
kteří prezentovali jak již uskutečněné 
nebo rozpracované projekty, tak také 
plány do budoucna. V úvodu vystou-
pil také Ladislav Mrklas, který představil 
nově vznikající projekt pod názvem Aka-
demie pro všechny a požádal  přítomné 
seniory o vyplnění krátkého dotazníku, 
abychom  lépe porozuměli jejich po-
třebám a přáním. V rámci akademie  
bychom rádi organizovali různé před-
nášky, kurzy, setkání a další akce i pro 
seniory a zapojili je tak více do života 
v obci. Více informací o připravované 
akademii vám přineseme v některém 
z příštích vydání Zelenečského zpravo-
daje. Poté byl samozřejmě prostor pro 

otázky a následnou diskuzi. Bylo oprav-
du příjemné pozorovat zájem seniorů 
o budoucnost Zelenče a jejich nadšení 
pro oživení obce. Oficiální část ukon-
čila první skladba od kapely The Black 
a první odvážlivci, kteří vstoupili na malý 
taneční parket. Pak už zábava a tanec 
nebraly téměř konce a taneční parket 
byl plný skotačících seniorů. Tančilo se 
na rychlé písně, ale i ty pomalejší a hos-
té se skvěle bavili nejen tancem, ale 

i povídám s kamarády nebo se zástupci 
vedení obce. Celková atmosféra v Re-
stauraci Le Le byla skvělá, hosté odchá-
zeli s úsměvem na rtech a s přáním, že 
by se rádi při podobných příležitostech 
potkávali častěji. Věříme, že jim toto přá-
ní budeme moci brzy plnit.

Lucie Černá
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Zelenečský piknik 
aneb mini festival 
jídla a pití
Neskromně lze říci, že tohle byla akce le-
tošního léta! První festival jídla a pití v Ze-
lenči jsme už od počátku plánovali jako 
akci, kde se mají lidé potkat s kamarády, 
se sousedy, dobře se bavit a užít si pří-
jemné odpoledne. S klidným svědomím 
můžeme říct, že se nám to povedlo do 
posledního detailu, i když přípravy vůbec 
nebyly snadné. Najít totiž prodejce, kte-
ří by celkem riskantně přijeli nabízet své 
výrobky na festival, který se koná poprvé 
a se značně nejistou mírou návštěvnos-
ti, byl téměř nadlidský úkol. Toho se ale 
zhostila Jana Náhlovská, jedna z našich 
komunitních koordinátorek, a vzhledem 
k jejím zkušenostem a zápalu pro věc 
se úspěch dal očekávat. I přes všechny 
komplikace se jí nakonec podařilo na-
lákat celkem 13 prodejců a vytvořit tak 

pestrou nabídku české i mezinárodní 
gastronomie.

Měli jsme plán připravit akci, která nebu-
de gigantická, spíš právě naopak, a tak 
jsme si dali záležet i na dekoracích a vy-
bavení pro návštěvníky. Dva dlouhé stoly 
s  květinovou výzdobou měly sblížit hosty 
a zároveň jim umožnit sdílet své zážitky. 
A protože předpověď počasí slibovala 
téměř letní teploty, rozhodli jsme se do-
plnit sezení o lehátka a další lavice. Co 
nás ale potěšilo nejvíc, že si návštěvníci 
přinesli vlastní piknikové deky a umocnili 
tak krásnou atmosféru celé akce .

V poledne tak začal první Zelenečský 
piknik, kde nechybělo dobré pivo, mo-
ravská vína, koktejly, čerstvě pražená 
káva a domácí koláče, vynikající pala-
činky, ale také hamburgery z Čertous 
nebo klobásy ze sousedních Šestajovic. 
Mezinárodní pokrmy reprezentovalo 
barevné sushi a poke saláty, peruánské 
tacos, španělské churros, belgické hra-
nolky, indonéský rendang a italská pizza. 

Výběr byl opravdu široký a na své si tak 
přišel opravdu každý.

O hudební vystoupení se postarala zele-
nečská skupina Alter Ego a úžasné duo 
Muzikanti na tripu, kteří přijeli do Zelen-
če až z Brna a na dlouhou cestu domů 
si vysloužili domácí klobásu od Marešů 
ze Šestajovic. Nechyběl ani program 
pro děti v šapitó v podobě malování na 
obličej a hudebního divadla.

Účast na pikniku byla přesně taková, 
jakou jsme si přáli, počasí se vydařilo. 
Podle reakcí se návštěvníci dobře bavili 
a v závěru došlo i na tanec. Děkujeme 
všem, kteří přišli, užili si nedělní piknik 
a podpořili naši snahu o vytvoření krás-
né akce. Velké díky patří také všem pro-
dejcům za jejich odvahu, nekonečný 
úsměv a nabídku svých specialit. Co víc 
si přát? Snad jen aby další ročníky byly 
minimálně stejně úspěšné, jako ten prv-
ní, premiérový. 

Lucie Černá
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NEPRODEJNÉ

Adventní  
čas  
v Zelenči

Rozsvícení vánočního stromu

Setkání v 17.00 v parku u pomníku, dětský vánoční  
koncert, občerstvení a drobný vánoční prodej

3.12.2023 Obec Zeleneč

Mikulášská nadílka

Nadílka od Mikuláše, čerta a anděla zelenečským  
dětem v parku u vánočního stromu 

5.12.2023 Obec Zeleneč

Adventní zpívání v Bistru

Tradiční vánoční zpívání od 17.00  
ve stodole Bistra v zahradě

10.12.2023 Zelenečští muzikanti

Adventní zpívání v Bistru

Tradiční vánoční zpívání od 17.00  
ve stodole Bistra v zahradě

17.12.2023 Zelenečští muzikanti

Vánoční koledování

Setkání v 18.00 na asfaltové ploše u SK Zeleneč, zpívání 
se souborem Nota Verde pod hudebním vedením Jiřího 
Klečky, sousedská ochutnávka cukroví, tradiční betlém-
ské světlo od skautů 

23.12.2023 Obec Zeleneč a Skautské středisko Zázemí


